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با   نشست  در  جعفری  دانش  داوود  الدینی -  نجمه شمس   
فعالان اقتصادی  در هرمزگان افزود: برای اجرای  اقتصاد دریامحور 
و طرحهای پیشران در این حوزه باید از ظرفیت بخش خصوصی 
بهره بیشتری برد. وی به لزوم تدوین  برخی از طرحهای پیشران 
با محوریت بخش خصوصی در این استان اشاره ای داشت. دانش 
جعفری کشور به  اجرای دو برنامه مهم و کلان برنامه هفتم و 
سیاست های کلی توسعه دریامحور مطالبی عنوان کرد که  استان 
های ساحلی  متاثر از  هر دو برنامه هستند.دانش جعفری بر 
دولت  گفت:  و  کرد  اشاره  بخش خصوصی  از  دولت  پشتیبانی 
پیشنهادات فراوانی برای توسعه بخش خصوصی مدنظر  گرفته 
است. وی افزود:  با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری در 
دیدار با شرکتهای دانش بنیان در اواخر سال گذشته و همچنین  
باید  این موضوع دلالت دارند که کشور  بر    ، در نوروز امسال، 
توجه بیشتری به توسعه و توانمندسازی بخش خصوصی داشته 
باشد.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام  نبض بخش بخصوصی 
در دستان فعالان اقتصادی ذکر کرد وخطاب به فعالان اقتصادی 
گفت:  خودتان می توانید بگویید سرمایه گذار در چه حوزه هایی 
می تواند سرمایه گذاری کرد تا خروجی مناسبی داشته باشد. وی 
افزود: اهمیت  مشورت با فعالان اقتصادی استان اهمیت زیادی 
دارد تا بتوانیم اقتصاد دریامحور را به شکل مناسبی جهت دهی 
کنیم. دانش جعفری در بخشی از سخنانش به مشکلات مطرح 

شده از جانب حضار اشاره کرد از جمله اینکه با صندوق توسعه 
حمل ونقل در کشور  می توان  به بخش خصوصی حوزه حمل 
ونقل کمک کرد یا اینکه بیمه شناورها را خود بخش خصوصی 
برعهده بگیرد تا مشکلات این حوزه برطرف شود و همچنین بر 
اساس  تبصره 18 در وزارت راه ، 20 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
به بخش خصوصی داده می شود.عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با بیان اینکه  مدل تجارت متقابل را توصیه می کنم اجرا 
کنید گفت: چارچوب تجارت متقابل به گونهای است که مبادلات 
را برای واردات در برابر صادرات فراهم میکند که این شیوه در 
تمام دنیا مرسوم است و تنها به دوران تحریم محدود نمی شود.

وی افزود: برای جذب سرمایه گذاران خارجی، بایستی داوری ها 
بی طرفانه باشد. 

 از ظرفیت های ملی هرمزگان استفاده نشده است  
محیطی  اقتصادی،  توان  گفت:  هرمزگان  بازرگانی  اتاق  رییس 
این  از  ولی  است،  ملی  اقتصاد  پیشران  هرمزگان  زیرساختی  و 
ظرفیتهای مهم در توسعه ملی و منطقه ای بهره گیری نشده 
است. محمدرضا در این نشست با بیان اینکه همچنان ظرفیتهای 
دست نخورده عظیم و گسترده ای در این استان وجود دارد که 
میتواند سرمایه جهش اقتصادی کشور باشد گفت: این در حالی 
است که نرخ بیکاری استان هرمزگان در سال 1۴01 معادل 1۵ 
درصد و میانگین نرخ بیکاری کشور در این سال معادل ۹ درصد 
و هرمزگان درنرخ بیکاری رتبه اول کشوری داشته است . وی 
ادامه داد: به نحوی غفلت از ظرفیت های موجود که برگرفته از 
نحوه مدیریت و برنامه ریزی اقتصادی ماست چنین مشکلاتی 
به بار آورده است. صفا تاریخ اقتصادی، سیاسی و نظامی استان 
فعالیتهای  زمینه  در  استان  ملی  محوریت  نشانگر  را  هرمزگان 
دریامحور دانست و تصریح کرد: سهم استان هرمزگان از کل طول 
نوار ساحل کشور ۴۵ درصد و سهم این استان از طول نوار ساحلی 
جنوب کشور ۵8 درصد میباشد. به به نوعی می توان گفت که  
بخش اعظم نوار ساحلی جنوب کشور در این استان واقع شده 
اینکه  مساحت آبی استان هرمزگان حدود  با اشاره  است. وی 
۳0 هزار کیلومتر مربع و دارای دو شهرستان جزیره ای قشم 

و ابوموسی با 1۴ جزیره می باشد  و می توانداستانهای کشور 
به  یادآور شد:  باشد  دریایی  و  توسعه گردشگری ساحلی  برای 
منظور افزایش جمعیت مناطق ساحلی و استفاده از ظرفیت دریا 
از توسعه صنایع آب بر  و رفع عدم توازنها پیشنهاد می شود  
درفلات مرکزی ایران جلوگیری و به مناطق ساحلی استان از 
جمله سواحل دریای عمان انتقال یابد. صفا افزود: در واقع به جای 
شیرین سازی و انتقال آب برای صنایع آب بر در مناطق مرکزی، 
این صنایع به نوار ساحلی انتقال یابد. وی  این را اشاره کرد که 
خلیج فارس ظرفیت محدود و شکنندهای از نظر زیست محیطی 
دارد لذا صدور مجوز شیرین سازی آب دریا برای استانهای مرکزی 
و مجاور به دریای عمان منحصر شود . صفا به مبادلات مرزی در 
این استان  پرداخت که سابقه ای به درازای تاریخ دارد. صفا گفت:  
برای افزایش تاثیر این مبادلات در سبد درآمدی مردم ساحل 
نشین نسبت به یکپارچه سازی قوانین و نهادها و ساختارهای 
درگیر در مبادلات مرزی با رویکرد بهره مندی بیشتر مردم اقدام 
شود.  وی تاکید کرد که جهت  تسهیل و تسریع در توسعه سواحل 
مکران و جذب سرمایه گذاران نسبت به ایجاد و اصلاح زیرساختها 
از جمله راه آب و برق بنادر و ارتباط هوایی مداوم پیوسته اقدام 
شود. صفا این را گفت که در ایجاد پایانه نفتی دوم کشور در کوه 
مبارک و نیز حضور نیروی دریایی منطقه یکم ارتش در جاسک 
و آغاز فعالیت پترو پالایش از امکانات و ظرفیتهای مهم اقتصادی 
برای توسعه سواحل مکران استفاده گردد. به صورت یکپارچه 
استان  در  آزاد  مناطق  تردد خودروهای پلاک  به  دیگر  بار  وی 
تاکید  و عنوان کرد: می بایست به منظور بهره گیری بخشی از 
امکانات مناطق آزاد، همانند سایر مناطق آزاد کشور اجازه تردد 
خودروهای پلاک مناطق آزاد در سایر مناطق هرمزگان میسر 
شود.صفا در ادامه سخنان گفت:  انتظار داریم دریافت مجوزهای 
اتاق  از  هرمزگان  استان  در  مستقر  بزرگ  شرکتهای  بازرگانی 
بازرگانی بندرعباس الزامی و اجرایی گردد. وی اضافه کرد : استان 
هرمزگان تنها استانی است که دارای حمل و نقل مسافر دریایی 
ناوگان فعلی صدور مجوز  باید در راستای نوسازی  می باشد و 

واردات شناورهای مسافربری میسر گردد. 

ورود بخش خصوصی به اقتصاد دریا محور ضروری است 

حرا روییده از اشک چشم انسان    حرا روییده از اشک چشم انسان    

تبیین باکدام ابزار 

هرمزگان  صمت  سازمان  رئیس  از  گفتگو  یک  انتشار 
در  دستگاه  این  عمومی  روابط  از  ای  جوابیه  و سپس 
خصوص انتشارآن پس از تأیید ، نکاتی را روشن کرد .

دیدار می کند  استاندار  با  نماینده یک رسانه  اینکه    
هرمزگان  در  دولت  مقام  عالیترین  نظر  براساس  و 
نوشته  به  بنا  نهایت  در  و  شود  می  انجام  گفتگو  این 
نماینده رسانه آن جوابیه کذایی بیرون می آید و تبیین 
دستاوردها با شیوه کی بود کی بود ،عجیب ترین نوع 
عینیت می  ترین شیوه  بدیل  بی  و شاید  اطلاعرسانی 

یابد .
این شیوه تبیین دستاوردها با کدام منطق سازگار است 
؟چرا نباید تبلیغ عملکردها در قالب رویه های معمول 

و مرسوم انجام پذیرد ؟
حال که خلاقیتی در شیوه های اطلاعرسانی دیده نمی 
عمل  رایج  قاعده  و  عرف  همان  براساس  حداقل  شود 

گردد .
امروز هیچگاه  به  تا  استان هرمزگان  مدیریت  درتاریخ 

روابط رسانه و دولت دچار اختلال نشده بود.
نه  اجراست   درحال  که  ای  رویه  ای  دوره  هیچ  در 

معمول ونه مرسوم بوده و نه مسبوق به سابقه است .
یعنی  موضوع  اصل  به  تا  است  ای  بهانه  مسئله  این 
ارتباطات متقابل دولت و رسانه ها در هرمزگان نقبی 
زده شود . از آغازین روزهای تغییر استاندار هرمزگان 
تا به امروز بزرگترین چالش پیش روی طرفین )دولت 

،رسانه (در هرمزگان اختلال در ارتباط است . 
رسانه  رفقای  نشینی  گعده   ، توئیتری  صحابه  تشکیل 
غیر  و  به خودی  عرصه  این  فعالان  بندی  تقسیم  ای، 

خودی عملا دست انداز مسیر ارتباط تلقی شد . 
به  کرمان  استان  از  رسانه  یک  مدیر  انتخاب  ادامه  در 
دولت  عالی  نماینده  با  ها  رسانه  ارتباطی  پل  عنوان 
این  اراده ای برای اصلاح  این استان نشان داد که  در 

اختلالات وجود ندارد . 
در  دلسوزی  سر  از  ای  رسانه  صنفی  های  تشکل 
نشستهای مختلف و با صدور بیانیه مشترک یا مستقل  
تقویت  هدف  با  معیوب  ی  فرایندها  اصلاح  خواستار 
به  اما  شدند  استان  دراین  ها  رسانه  و  دولت  تعامل 
علاقه  چندان  است  محترم  نگارنده  برای  که  هردلیلی 

ای به اصلاح رویه ها نشان داده نشد . 
از یکسو  دولتمردان معتقدند باید دستاوردهای شان به 
افکار عمومی منتقل شود و اصلا محصول تلاش دولت 
این  از سوی دیگر در  امید آفرینی می شود و  موجب 
خطه بهترین تدبیر  همان عدم اصلاح موانع پیش روی 

ارتباط رسانه ها با دولت دانسته می شود . 
که  است  دولت  عالی  نماینده  حق  این  حال  بهر 
سیاستهایش را ، انتصاباتش، نوع تعاملش با افکارعمومی 
و رسانه ها را تنظیم و اجرایی کند اما این حق رسانه ها 
هم محفوظ است که بخاطر حفظ شأن و جایگاهشان 
آنگونه مصلحت می دانند با مدیران دولت مواجه شوند .
 هرچند فعالان محجوب رسانه های هرمزگان حاضرند 
پای منافع مردم که در میان باشد از خود و از حق خود 

گذشت کنند . 
هرمزگانی  مطبوعاتی  فعالان  و  نگاران  روزنامه  تفاوت 
با دیگر اهالی رسانه در استانهای دیگر در همین یک 
جمله خلاصه می شود . حقشان را به پای منافع مردم 

قرباین می کنند . 

سرمقاله

به قلم: سردبیر
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اجرای طرح "هرمزگان سالم" 
ویژه کارکنان دولت در هرمزگان 

غلامعباس مومنی مدیر درمان تامین اجتماعی در 
این باره اظهار کرد: با هدف افزایش امید به زندگی 
طرح  داریم  سعی  محور  پیشگیری  رویکرد  با  و 
اجرایی  استان هرمزگان  را در  "هرمزگان سالم" 
کنیم.وی افزود: در این طرح غربالگری فشار خون و 
دیابت، سرطان پستان برای بانوان بالای سی سال، 
سرطان روده بزرگ برای آقایان بالای ۵0 سال و 
ایجاد پرونده مزمن در صورت لزوم برای کارکنان 
دولت در استان هرمزگان در دستور کار است.دکتر 
مومنی در اذعان کرد: اداراتی که تاکنون از این 
طرح استفاده کردند، شامل استانداری هرمزگان، 
شعبه تامین اجتماعی قشم و رودان، دادگستری 
هرمزگان، اداره کل ارشاد و اداره کل تعاون کار 
می شوند.وی  هرمزگان،  استان  اجتماعی  رفاه  و 
خاطرنشان کرد: شرکت در این طرح برای همه 
توصیه  هرمزگان  استان  سراسر  دولت  کارکنان 
آنها  بر کار  از سلامت  می شود چرا که اطمینان 
اولویت دارد، لذا از همه کارکنان دولتی دعوت می 

کنیم که در این طرح شرکت کنند.

ایجاد بیش از ۶ هزار شغل
  در حوزه اصناف 

استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
در صدور  دولت  دخالت  اینکه  بیان  با  هرمزگان 
کند  کمی  کارها  می شود  موجب  ها  مجوز 
و  اصناف  نقش  افزایش  خواستار  پیش برود؛ 
قاسمی  اتحادیه ها در صدور مجوزها شد. خلیل 
استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
هرمزگان در آیین تجلیل از برترین های اصناف 
هرمزگان اظهارداشت: فلسفه برگزاری این آیین 
یادکردن و تجلیل از اصناف با انصاف در استان 
هرمزگان است که محرک اقتصاد کشور و استان 
هستند و نقش بسزایی در تداوم فعالیت های جامعه 
دارند .وی با تاکید بر لزوم کاهش تصدی گری دولت 
در صدور مجوز ها، اتاق اصناف را تشکلی مستقل 
طریق  از  می تواند  اصناف  اتاق  گفت:  و  دانست 
اتحادیه ها مجوز های لازم برای کسب و کارها را 
صادر کند که در این صورت فرآیندها سرعت قابل 
صمت  سازمان  یافت.رئیس  خواهد  را  قبول تری 
هرمزگان افزود: هرمزگان دارای 10 اتاق فعال در 
حوزه اصناف و 1۴۳ اتحادیه صنفی است که بخش 
عمده آن با ۵8 درصد مربوط به اصناف توزیعی 
حوزه های  در  نیز  اتحادیه ها  درصد   1۳ و  است 

تولیدی فعالیت می کنند.
در  نمایندگی  دفاتر  مجموع  اینکه  بیان  با  وی 
 ۹2 گفت:  است،  نمایندگی   1۷ استان  سراسر 
درصد پروانه های صنفی صادر شده در استان فعال 
هستند و از این حیث از وضعیت خوبی برخوردار 
هستیم.خلیل قاسمی با اعلام این خبر که سال 
گذشته 1۹ انتخابات در حوزه اتحادیه های صنفی 
استان برگزار شده است، عنوان کرد: اصناف سهم 
قابل توجهی در ایجاد اشتغال استان دارند چنانچه 
در سال گذشته، ۶ هزار و 1۳0 اشتغال جدید ثبت 
سامانه رصد اداره کل کار شده است.وی در پایان 
خاطرنشان کرد: رویکرد سازمان صنعت، معدن و 
و  اصناف  از  حمایت  ها  مجوز  در صدور  تجارت 
اشتغالزایی است بر همین مبنا در سال گذشته 
در حوزه صنعتی ۶00 پروانه صادر شده است که 
هر کدام به نوبه خود اشتغال عظیمی را در استان 

ایجاد کرده است.

خبر
بخش عمده ای از ساختار حاکمیت مربوط به حوزه قضاست

به مناسبت بزرگداشت هفته قوه قضائیه، رئیس کل 
دادگستری هرمزگان و اعضای شورای قضایی استان 
با حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده نماینده، ولی 
فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس دیدار کردند.  
حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده نماینده، ولی 
فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس نیز 
در این دیدار با گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی 
و شهدای هفتم تیر، ضمن تبریک هفته قوه قضاییه، 
قضائیه  قوه  کشور  مهم  ارکان  از  یکی  داشت:  اظهار 
است که نقش مهمی در حکمرانی اسلامی دارد.وی 
با بیان اینکه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در 
زمان  امام  حکمرانی  برای  شرایط  سازی  آماده  حال 
)عج( است، اظهار داشت: یکی از مولفه های با اهمیت 
در حکمرانی اسلامی اجرای عدالت و برقراری مساوات 
است که قوه قضائیه با صدور احکام منصفانه به این مهم 

می تواند دست یابد.
امام جمعه بندرعباس گفت: با بررسی فلسفه تشکیل 
)ع(  امیرالمؤمنین  زمان حضرت  از  اسلامی  حکومت 
تاکنون می توان دریافت که بخش عمده ای از ساختار 
حاکمیت و حکمرانی مربوط به حوزه قضا بوده و عمده 

مسائلی که فق ها در باب حکمرانی دینی بیان کرده 
اند در خصوص وظایف و ویژگی های قوه قضاییه بوده 

است.
و  وظایف  تفویض  منظور  به  تدابیری  اتخاذ  لزوم 
اختیارات بیشتر به ضابطین برای برخورد با تخلفات 
به منظور کاهش پرونده های قضایی، تسهیل دسترسی 
مردم به معاضدت و مشاوره قضایی، برخورد با کارچاق 
کن ها و نظارت بر اعلام نظر های کارشناسی و شهادت 
شهود در پرونده های قضایی از جمله مواردی بود که 
از سوی نماینده، ولی فقیه در استان هرمزگان مورد 

تأکید قرار گرفت.
 رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در ادامه افزود: 
گفتمان کمک به دولت و حمایت از اقدامات قانونی 
مدیران، گفتمان اختصاصی فعلی قوه قضائیه است که 
در این دوره پررنگ تر شده و آثار و برکات آن در کشور 
مشخص است.وی ورود تخصصی رئیس قوه قضاییه به 
حل مسائل کشور از جمله موضوع ساماندهی به بنادر، 
گمرکات و اموال تملیکی، حوزه مالیات، رفع تصرف 
اراضی ملی و سواحل، جلوگیری از معطلی کشتی ها و 
موارد متعددی از این دست را نمونه های از گفتمان قوه 

قضاییه در کمک به دولت برای گره گشایی از مشکلات 
مردم عنوان نمود.رئیس شورای قضایی استان هرمزگان 
همچنین اعلام کرد: با هدف تسریع در جبران خسارت 
مصدومین و زیان دیدگان ناشی از تصادفات رانندگی، 
کاهش بار ورودی پرونده ها به محاکم قضایی و خدمت 
رسانی مطلوب، طرح پرداخت دیه تصادفات جرحی 
بدون تشکیل پرونده قضایی در استان هرمزگان وارد 
استان  دادگستری  کل  است.رئیس  شده  اجرایی  فاز 
به یکهزار و 82۹  اعطای عفو  از  هرمزگان همچنین 
نفر از زندانیان، متهمین و محکومین جرایم مختلف در 

استان هرمزگان خبر داد.

در نشست بررسی پروژه های پیشران استان مطرح شد : 

گردشگری کشاورزی در هرمزگان راه اندازی شد

گردشگری  راه اندازی  لزوم  بر  اشاره  با  هرمزگان  استاندار 
این  در  حاضر  درحال  چینی ها  گفت:  استان  در  کشاورزی 
در  طرح ها  اینگونه  است  لازم  و  دارند  بالایی  درآمد  حوزه 

هرمزگان نیز با سازه های بومی و متناسب با کشاورزی بدون 
اینکه تولید محصولات تحت الشعاع قرار گیرد، ایجاد شود. 
مهدی دوستی در نشست بررسی پروژه های پیشران استان 
هرمزگان، در بررسی طرح های پیشران حوزه گردشگری 
دریایی  تله کابین  پروژه  به  جامع نگری  لزوم  بر  تاکید  با 
بین الملل  در گردشگری  کرد:  اظهار  به هرمز  بندرعباس 
پروژه  بتوانیم  اگر  و  دارد  بالایی  بسیار  وزن  »ترین ها« 
گردشگری تله کابین هرمز را به طرح تله کابین گنو وصل 
کنیم می توانیم برد بین المللی تری به این طرح ببخشیم.وی 
همچنین بر رفع موانع بهره برداری از پارک آبی بندرعباس 
تاکید کرد و گفت: میطلبد که هرچه سریع تر موانع حقوقی 
عالی دولت  برطرف شود.نماینده  این طرح  از  بردرای  بهره 
در استان هرمزگان اظهار کرد: برای مردم جزیره هرمز نیز 

لازم است که در راستای توسعه گردشگری شرکت تعاونی 
حمل و نقل تاسیس شود تا در این راستا بتوانیم مجوز ورود 
اتوبوس های گردشگری برای حمل گردشگران در داخل جزیره 
بدهیم.دوستی ابراز کرد: بسته های تفریحات هوایی و دریایی 
با شناسایی تمام تفریحات موجود در جهان آماده شده است 
و می توانیم با نگاه به این بسته ها پروژه های سرمایه گذاری در 
این حوزه را پیش ببریم و سایت های مجهز تفریحاتی را در 
استان راه اندازی کنیم.وی ادامه داد: گردشگری طبیعت در 
خورها، واژه ی عامی است و با گردشگری دریا بسیار متفاوت 
است چرا که به دلیل مواج بودن دریا، دریا برای استراحت و 
اقامت شبانه مناسب نیست اما این امکان در خورها وجود دارد 
و ما می توانیم درختان حرا را نیز در پهنه هایی انجام دهیم که 

در حوزه گردشگری نیز مورد استفاده قرار گیرد.

رشته علوم انسانی بیشترین داوطلب 
را دارد 

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان با اشاره به 
اینکه 20 هزار و ۹۳۳ داوطلب هرمزگانی در کنکور 
سراسری امسال شرکت می کنند، گفت: بیشترین 
شمار داوطلبان امسال در این استان مربوط به گروه 
آزمایشی علوم انسانی با مشارکت چهار هزار و ۶2۹ 
داوطلب است. محمد قویدل با اشاره به اینکه 1۳ 
هزار و ۷۶0 نفر از مجموع داوطلبان امسال زن و 
هفت هزار و 22۳ نفر مرد هستند، افزود: یک هزار 
و ۵81 نفر از این داوطلبان رشته علوم انسانی را 
مردان و سه هزار و ۴8 نفر زنان تشکیل می دهند.

وی بیان کرد: امسال همچنین در گروه آزمایشی 
ریاضی فیزیک یک هزار و 1۳1 داوطلب شامل ۶۳1 
مرد و ۵00 زن، علوم تجربی سه هزار و 28۶ نفر 
شامل ۹۷0 مرد و 2 هزار و ۳1۶ زن، هنر ۳۹۵ 
نفر شامل ۵۹ مرد و ۳۳۶ نفر زن و زبان خارجه 
۴۷2 نفر شامل 1۴۶ مرد و ۳2۶ زن باهم به رقابت 
هرمزگان  وپرورش  آموزش  می پردازند.مدیرکل 
آموزشی  حوزه  در ۷1  امسال  آزمون  کرد:  اظهار 
برگزار می شود که 1۴ حوزه مربوط به رشته ریاضی 
فیزیک، ۳0 رشته علوم انسانی، ۹ رشته هنر، 2۳ 
رشته علوم تجربی و ۹ رشته زبان خارجه است.
کنکور  آزمون سراسری  اینکه  به  اشاره  با  قویدل 
تیرماه  پانزدهم  و  چهاردهم  روزهای  در   1۴02
جاری برگزار می شود، گفت: آزمون گروه آزمایشی 
انسانی و هنر 1۴ تیرماه و  ریاضی فیزیک، علوم 

علوم تجربی و زبان خارجه 1۵ تیرماه است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی خبرداد:

آغاز صدور مجوز شناورهای صیادی 
در هرمزگان

آغاز  از  هرمزگان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
عملیات صدور مجوز و ثبت شناورهای صیادی 
شهید  و  لنگه  کیش،  قشم،  جاسک،  بنادر  در 
باهنر بندرعباس خبرداد. حسین عباس نژاد از آغاز 
فرآیند ثبت شناورهای صیادی که مجوز فعالیت 
شان از طریق درگاه ملی صدور مجوزها صادر شده 
است، خبر داد و گفت: سازمان بنادر همه امکانات 
مجوز  صدور  و  ثبت  فرآیند  انجام  برای  را  خود 
قایق های صیادی در ۵ بندر جاسک، قشم، کیش، 
لنگه و شهید باهنر بندرعباس بسیج کرده است.وی 
بیان کرد: تاکنون 200 متقاضی با حضور در اداره 
ثبت شناورهای اداره کل بنادر و دریانوردی، مدارک 
خود را تحویل داده اند که فرآیند بررسی مدارک 
است.عباس نژاد  انجام  حال  در  سرعت  به  آن ها 
اظهار کرد: اگر شناورها از نظر فنی، ایمنی، اسناد 
و مدارک مالکیتی مشکلی نداشته باشند، در زمان 
از  بعد  و  شد  خواهد  انجام  آن ها  ثبت  کار  مقرر 
انجام مراحل ثبت شناور، گواهی ثبت صادر و در 
اختیار شناورداران قرار خواهد گرفت.مدیرکل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان گفت: نمایندگان بیمه نیز 
در اداره ثبت شناورها حضور دارند و موضوع بیمه 

صیادان را پیگیری می کنند.

خبر

برخورد قانونی با مراکز ارائه خدمات درمانی متخلف
غلامعلی جاودان رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
ارائه  مرکز   1۴۴ و  هزار  یک  مجموع  از  داشت:  بیان 
نخست  ماهه  سه  در  هرمزگان  در  درمانی  خدمات 
بازدید توسط  سال 1۴02 تعداد یک هزار و ۶۷ مورد 
همکاران نظارت بر درمان معاونت درمان دانشگاه انجام 
شده است.وی با اشاره به آمار و اطلاعات ارجاع اماکن 
متخلف به دادسرا، تعزیرات و پلمب آن ها طی سه ساله 
1۴00 تا کنون افزود: در سه ماهه نخست سال 1۴02، 
۷۵ مورد تذکر، هفت مورد ارسال پرونده به کمیسیون 
ماده 11، ۳ مورد صورتجلسه تعطیلی، یک مورد پلمب، 
چهار مورد ارسال به دادگاه و 2۴ مورد ارسال به سازمان 
نظام پزشکی صورت گرفته است.جاودان ادامه داد: موارد 
ارسال پرونده های متخلف به تعزیرات، نظام پزشکی، 
دادسرا و همچنین صورتجلسه های تعطیلی به ترتیب 
)11-۶-2و ۳ مورد در سال 1۴00( و )10-۳۶-8 و ۷ 
مورد در سال 1۴01( است.وی عنوان کرد: تعداد موارد 
بازدید و تذکرات به اماکن متخلف در حوزه درمان در 

سال 1۴01 شامل: مطب پزشک عمومی ۵۵۹ بازدید و 
۵۳ تذکر، مطب پزشک متخصص ۶۴2 بازدید و 108 
تذکر،  و 2۷0  بازدید  دندانپزشکی ۹00  مطب  تذکر، 
بیمارستان خصوصی، دولتی، عمومی غیردولتی 1۵۶ 
بازدید و 1۵ تذکر، درمانگاه های عمومی و تخصصی 1۳8 
بازدید و ۳8 تذکر، مراکز جراحی محدود 21 بازدید و 
۷ تذکر، دفاتر کار 28۶ بازدید و 10 تذکر، تعداد بازدید 
بازدید و ۴۷ تذکر، مراکز غیرمجاز  از موسسات ۳2۶ 
۳۳ بازدید و ارجاع همگی انها به مراجع ذیصلاح، مراکز 
MMT ۳۴۳ بازدید و هشت تذکر و همچنینDIC و 
روانپزشکی با ۶۹ و 2۳ بازدید هستند که در مجموع 
۳۴8۷ بازدید طی یکسال 1۴01 صورت گرفته که به 
۵۵۶ مورد از آنها تذکرات لازم داده شده است.جاودان با 
اشاره به آمار شکایات از مراکز و اماکن متخلف دریافتی از 
شهروندان در سال 1۴02 تصریح کرد: شکایات دریافتی 
از طریق سامانه 1۹0 در سه ماهه نخست سال 1۴02، 
۵۵ مورد، شکایات دریافت شده کتبی و تلفنی 80 مورد 

خاطرنشان  است.وی  مورد  تعداد کل شکایات 1۳۵  و 
کرد: سامانه رسیدگی به شکایات مردمی 1۹0 مستقر 
در وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به صورت 
آماده  کارشناسان،  وقت  تمام  با حضور  و  روزی  شبانه 
دریافت و رسیدگی فوری به شکایات شهروندان در زمینه 
مشکلات بهداشتی و درمانی و دارویی در سراسر کشور 
است شهروندان می توانند از طریق تماس با شماره 1۹0 

اقدام به طرح شکایت کند.

رعایت نکردن الگوی مصرف برق در دویست و هشتاد اداره دولتی هرمزگان
مدیر عامل شرکت توزیع برق هرمزگان گفت: به طور 
میانگین روزانه دویست و هشتاد دستگاه دولتی و اداری 
بیش از استاندارد، برق مصرف می کنند.محمد کریمی 
استان  انتظامی  و  دولتی  نهاد   ۷00 و  هزار  از  افزود: 
می کنند. رعایت  را  برق  الگوی مصرف  درصد  هشتاد 
وی گفت: سهمیه هرمزگان در مصرف برق روزانه 2۹۴ 

مگاوات ساعت است که ۵0 درصد آن سهمیه اداره های 
دولتی است.مدیر عامل شرکت توزیع برق استان افزود: 
در صورت مشاهده افزایش بار مصرف پس از اخطار، 
بلافاصله برق آن نهاد دولتی قطع می شود.دستگاه های 
دولتی موظفند در ساعت اداری ۳0 درصد و پس از آن 
۶0 درصد در مصرف برق صرفه جویی کنند.هرمزگان 

در مصرف برق جز استان های پر مصرف کشور است و 
در رده پنجم قرار دارد. هرمزگان هم اکنون ۷۴8 هزار 
خانگی  بخش  در  درصد   82 که  دارد  برق  مشترک 
هستند؛ بیشترین مصرف )۶1 و هشت دهم درصد( برق 
استان در اوج پیک در فصل تابستان مربوط به بخش 

خانگی است.
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بستک و حاجی آباد کانون های 
مهم بیماری سالک

غیر  و  واگیر  بیماری های  گروه  مدیر 
گفت:  هرمزگان  پزشکی  علوم  واگیردانشگاه 
شهرستان های بستک و حاجی آباد کانون های 

مهم بیماری سالک هستند. 
سالک،  اینکه  به  اشاره  با  فخار  فریده  دکتر 
ایران است، گفت:  یک نوع بیماری بومی در 
انسان  به  خاکی  پشه  وسیله  به  بیماری  این 
منتقل می شود و موجب زخم پوستی می شود 
که زخم آن بعد از بهبودی تا پایان عمر باقی 

می ماند و موجب اذیت و آزار فرد می شود.
برجستگی  پشه،  گزش  محل  در  افزود:  وی 
پس  که  می شود  ظاهر  رنگی  سرخ  کوچک 
از گذشت 2 تا ۳ ماه ضایعه کم کم بزرگ و 

بصورت زخم عفونی در می آید. 
فخار گفت: دو نوع سالک شهری و روستایی در 
ایران وجود دارد که بسیاری از استان ها بویژه 
در مناطق روستایی سالک نوع روستایی و در 
شهر های بزرگ و متوسط سالک نوع شهری 

شایع است.
غیر  و  واگیر  بیماری های  گروه  مدیر 
افزود:  هرمزگان  پزشکی  علوم  واگیردانشگاه 
خشک  سالک  به  که  شهری  نوع  سالک  در 
ترشح  بدون  و  کوچک  زخم ها  است  معروف 
ایجاد می شود و دوره بیماری حدود 8 ماه طول 

می کشد.
به سالک  که  روستای  نوع  سالک  گفت:  وی 
مرطوب معروف است زخم های بزرگتر همراه 
با ترشح هستند، ولی دوره بیماری کوتاه تر و 

حدود ۴ ماه است.
از  یکی  نیز  هرمزگان  اینکه  بیان  با  فخار 
بیشترین  گفت:  است،  بیماری  کانون های 
موارد بیماری در مناطق روستایی حاجی آباد 

و بستک است.
وی افزود: با توجه به آب و هوای استان بیماری 

سالک در زمستان شایع است.
دکترفخار به راه های پیشگیری از گزش پشه 
گزش  از  جلوگیری  برای  وگفت:  کرد  اشاره 
با  پوشیده  کاملًا  لباس های  از  استفاده  پشه 
هنگام  بویژه  بلند  شلوار  و  بلند  آستین های 
غروب و در طول شب و استفاده از پماد های 
دورکننده حشرات در هنگام غروب و در طول 

شب لازم است.
وی از آمپول گلوکانتیم را داروی مناسب برای 

درمان سالک نام برد.

خبر
حکم اعدام برای قاتل رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر رودان

پس از برگزاری جلسه رسیدگی به اتهامات قاتل شهید 
سعید مریدی در شعبه دادگاه انقلاب شهرستان میناب، 
از صدور حکم  هرمزگان  استان  دادگستری  کل  رئیس 
اعدام برای متهم این پرونده پس از حدود 2 ماه از وقوع 

این جنایت خبر داد.مجتبی قهرمانی تأکید کرد: دستگاه 
حادثه،  این  وقوع  ابتدای  از  هرمزگان  استان  قضایی 
رسیدگی ویژه و سریع به پرونده را در دستور کار خود 
و ضوابط  تحقیقات  از جمله  مراحل  تمامی  و  داد  قرار 
مندرج در آئین دادرسی کیفری را با رعایت مواعد قانونی 
اجرا نمود.وی با بیان اینکه پس از تکمیل روند تحقیقات 
در دادسرا و صدور کیفرخواست و همچنین معرفی وکیل 
تعیینی از سوی متهم و اعطای مهلت برای ارسال لوایح 
تکمیلی از سوی وکیل متهم با رعایت مقررات مندرج در 
آئین دادرسی کیفری، در نهایت دادگاه انقلاب شهرستان 
میناب پس از اعلام ختم رسیدگی به صورت حضوری 
دادگاه  اساس حکم صادره،  کرد.بر  رأی  به صدور  اقدام 
انقلاب به استناد ماده ۴۵ الحاقی به قانون اصلاح قانون 

مبارزه با مواد مخدر و مواد 1، 11، 1۷ و ۴1 قانون مبارزه 
با مواد مخدر و مواد 1۶0، 211 و 21۵ قانون مجازات 
اسلامی به همراه ماده 1۴8 قانون آیین دادرسی کیفری و 
ماده 8 آیین نامه اجرایی قانون اصلاح قانون مبارزه با مواد 
مخدر، متهم این پرونده را در حکم مفسد فی الارض تلقی 
نموده و به اعدام محکوم کرده است. رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان همچنین با اشاره به اینکه رأی صادره 
مطابق قانون قابلیت فرجام خواهی در مدت زمان مقرر را 
دارد، خاطرنشان کرد: با صدور این رأی مراحل دادرسی 
پایان رسید و در  به  این پرونده در استان هرمزگان  به 
صورت اعتراض متهم و یا وکیل مدافع وی به رأی صادره 
پرونده جهت تکمیل سیر قانونی به دیوان عالی کشور 

ارسال خواهد شد.

بانوی هنرمند هرمزگانی 
درگذشت 

استان  تئاتر  هنرمند  دو  ماه  یک  از  درکمتر 
هنرمند  بانوی  ساربانی  سارا   . شدند  آسمانی 
اهل رضوان  فین  پانزدهم خردادماه 1۴02 بر 
اثر ایست قلبی در منزلش به بیمارستان نیکان 
تهران منتقل شد و در همان محل درگذشت. 
وی متولد سال 1۳۷۳ و مجری برنامه های شو 

بندر و نوای شرجی بود. 
تهیه کنندگی، تدوین و دستیاری تهیه از دیگر 
باشد. ساینا  فعالیت های مرحومه ساربانی می 
امیری هنرمند برجسته و نامی تئاتر هرمزگان 
نیز ۵تیر1۴02 به علت ایست قلبی درگذشت. 
سایناامیری، متولد بیست و ششم اردیبهشت 
1۳۶1 در بندرعباس، بازیگر و کارگردان تئاتر، 
طراح لباس، چهره پرداز و گرافیست هنرهای 

نمایشی بود. 
طراحی  ارشد  کارشناسی  مدرک  دارای  وی 
بود  تهران  معماری  و  هنر  دانشگاه  از  صنعتی 
که از سال 1۳۷۵ فعالیت هنری اش را با بازی 
در آیتم های تلویزیونی برای شبکه سوم سیما 
در  بازی  سمت  به  آن  از  بعد  و  کرد  شروع 
نمایش های رادیویی کشیده شد و درنهایت به 
تئاتر رو آورد.او بازیگر جوان تئاتر اهل هرمزگان 
بوده که در سریال های امام علی و در پناه تو 
ودر مستند داستانی »مشک خون« و فیلم کوتاه 
توانسته  و  پرداخته  نقش  ایفای  به  »سوراغ« 
لباس  طراحی  و  کارگردانی  بازیگری،  جوایز 
تئاتر سوره دریافت کنداز سال  از جشنواره  را 
1۳۷۵ فعالیت هنری اش را با بازی در آیتم های 
تلویزیونی برای شبکه سوم سیما شروع کرد و 
بعد از آن به سمت بازی در نمایش های رادیویی 

کشیده شد و درنهایت به تئاتر رو آورد.
او  بازیگری  فعالیت های  و  کارها  مجموعه  از 
زن،  قلقله  کدو  قاعد،  نمایش های  به  می توان 
مجلس  دربست،  ماردارصاد،  نبودن،  یا  بودن 
مارگیری، حلزون، روز از نو روزی از نو و سیندرلا 
به نویسندگی و کارگردانی خودش اشاره کرد.
سن  سال   ۴1 مرگ  هنگام  امیری  مرحومه 
داشت و از هنرمندان جوان تئاتر اهل هرمزگان 
محسوب میشد که در نهایت در اوایل میانسالی 
از دنیا رفت. او تازه وارد دهه ۴0 زندگی شده بود 

که به علت ایست قلبی درگذشت.
سفیر جنوب ضایعه درگذشت این هنرمند 
آن  خانواده  و  هنر  جامعه  به  را  اخلاق  با 

فقیده سعیده تسلیت عرض می نماید .

خبر

تعدادی از مالباختگان یک شرکت خصوصی واگذاری خودرو 
با حضور مقابل ساختمان دادگستری در بندرعباس خواهان 
کمک قوه قضاییه برای گرفتن حق خود شدند. مالباختگان 
گردانندگان  داشتند:  اظهار  رابطه  این  در  سه شنبه  روز 
شرکت "ب-خ" از حدود سه سال قبل با گرفتن پول از 
متقاضیان و ثبت نام از آنان، قرارداد فروش انواع خودرو با 
قیمت بین ۵0 تا 200 میلیون تومان زیر قیمت بازار با آنان 
قرارداد امضا می کرد.یکی از مالباختگان گفت: گردانندگان 
این شرکت تا مدتی پیش تعدادی خودرو به مشتریان خود 
عرضه کرده اند اما از حدود یک ماه قبل این روند متوقف 

شده و این افراد پس از خالی کردن حساب های خود 
متواری شده اند.علی کهوری اضافه کرد: در کانال تلگرامی 
شرکت حدود یکهزار نفر از مشتریان عضو هستنند که 
می  محسوب  مالباخته  آنان  از  نفر  حدود ۵00  اکنون 
شوند و به نظر می رسد رقم پول های واریز شده بدون 
دریافت خودرو، نزدیک به ۵00 میلیارد تومان باشد.وی 
مدعی شد: در حالی که جابجایی پول بالای 200 میلیون 
تومان در سیستم بانکی به سادگی امکان پذیر نیست و 
مستندات قانونی می خواهد، این فرد چگونه میلیاردها 
تومان پول را یک شبه از حساب خارج کرده و پیش از آن 
هم درباره منشاء پول های واریزی مورد سوال قرار نگرفته 
است.ساعتی پس از آغاز این تجمع ، فردی به نمایندگی از 
دادگستری در جمع معترضان حاضر شد و در این زمینه 
توضیحاتی ارائه کرد.مسئول یاد شده با تایید کلاهبرداری 
انجام شده گفت: 2 نفر از متهمان این پرونده قصد خروج از 
کشور و فرار به گرجستان را داشتند که پیش از آن دستگیر 
شدند و متهم اصلی نیز به دبی گریخته که از طریق پلیس 
اینترپل برای استرداد وی اقدام شده است. علیرضا احمدی 
که  پرونده  این  اکنون  گفت:  بندرعباس  دادستان  منش 

"بهنام خودروسازان جنوب هرمزگان"  به شرکت  متعلق 
است، به صورت ویژه در یکی از شعب دادگستری در حال 
بررسی است و برای تبدیل این پرونده حقوقی به کیفری، 
اند.وی  کرده  ثبت  را  خود  شکایت  مالباخته  تاکنون ۴0 
گفت: دستور ممنوع الخروج بودن اعضای هئیت مدیره این 
شرکت صادر شده و براساس آخرین بررسی ها مدیرعامل 
شرکت نیز از کشور خارج شده است.دادستان بندرعباس 
گفت: اکنون برای مدیرعامل این شرکت اعلام قرمز صادر 
شده است و با همکاری پلیس اینترپل، پیگیر بازگرداندن 
وی به کشور هستیم. احمدی منش افزود: دستور توقیف 
همه اموال مدیرعامل و اعضای هیات مدیره نیز صادر شده 
است.یک نفر از اعضای هیات مدیره در رودان دستگیر و 
بازداشت شده است.دادستان بندرعباس از شاکیان خواست 
برای ثبت شکایت خود به دفتر اسناد قضایی مراجعه کنند. 
ریاست  سوی  از  افزود:  هرمزگان  استان  مرکز  دادستان 
کل دادگستری استان هرمزگان به دادسرای مرکز استان 
هرمزگان مأموریت داده شده که اقدامات و تدابیر لازم برای 
پیگیری و اعاده حقوق مالباختگان در فرآیند رسیدگی و 

قبل از صدور حکم اتخاذ شود.

تجمع مال باختگان یک شرکت خودرویی و دستور دادستان

سهل انگاری در حمل سلاح غیر مجازبلای جان صاحبش شد

از  یکی  گفت:  هرمزگان  استان  بستک  انتظامی  فرمانده 
دارندگان سلاح شکاری غیر مجاز در این شهرستان در اثر 
سهل انگاری جان باخت.سرهنگ عبدالرحیم دهقان افزود: 

ماموران انتظامی پاسگاه انوه شهرستان بستک در پی دریافت 
خبری مبنی بر رفت و آمد فرد یا افراد مسلح غیر مجاز در 
سطح حوزه استحفاظی، برای بررسی و پایش منطقه به محل 
اعزام شدند.وی ادامه داد: ماموران مقارن ساعت 18 و ۳0 
حوزه  در  زنی  گشت  هنگام  تیرماه  دوم  جمعه  روز  دقیقه 
به  و  برخورد  به یک دستگاه موتورسیکلت  ماموریتی خود 
اولیه مشخص  بررسی  از  آن مظنون شدند که پس  راکب 
شد که فرد یادشده یک قبضه سلاح شکاری را زیر صندلی 
انتظامی  است.فرمانده  پنهان کرده  موتور خود  و خورجین 
شهرستان بستک اضافه کرد: راکب موتورسیکلت ضمن اقرار 
به مالکیت سلاح، به صورت داوطلبانه در حال باز کردن طناب 
کشی و جداسازی سلاح از بدنه موتورسیکلت خود بود که 

از  تیر  ناگهانی یک  به صورت  بودن سلاح،  دلیل مسلح  به 
سلاح شلیک و به کشاله ران وی برخورد می کند.سرهنگ 
دهقان خاطر نشان کرد: پس از این اتفاق ماموران انتظامی 
بی درنگ با خودروی سازمانی نسبت به انتقال فرد مجروح به 
مرکز درمانی اقدام می کنند که متاسفانه به رغم تلاش های 
صورت گرفته برای وی، اقدامات پزشکی موثر واقع نشده و فرد 
مجروح در بیمارستان فارابی شهرستان بستک فوت می کنند.
فرمانده انتظامی بستک ضمن ابراز تاسف از این حادثه تلخ به 
عموم شهروندان توصیه کرد از نگهداری هر گونه سلاح های 
از سلاح  استفاده  و  نگهداری  اجتناب کرده و در  غیر مجاز 
های مجاز نیز نهایت دقت و مراقبت لازم را برای پیشگیری از 

حوادث مشابه داشته باشند.

 رییس اداره پزشکی قانونی شهرستان قشم گفت: دو نوجوان 1۳ و 
1۹ ساله قشمی که به همراه دوستان و خانواده خود برای شنا به 
ساحل گوران رفته بودند، بر اثر غرق شدگی جان باختند.محمدرضا 
اسلامی بیان کرد: یک پسر بچه 1۳ ساله و یک دختر 1۹ ساله در 
منطقه دریاچه هامون شهر قشم و ساحل روستای گوران در غرب 

این جزیره به دلیل تلاطم دریا غرق شدند. 
وی ادامه داد: شرایط نامساعد جوی و دریایی، ناآشنایی به موقعیت 

ساحلی و عمق آب باعث مرگ این گردشگر عنوان شده است.
طبق گزارش ارسالی تیم اورژانس 11۵ قشم، ابتدا خانم 1۹ ساله، 
به دنبال ورود به دریا، دچار غرق شدگی می شود و به دنبال آن، سه 
نفر دیگر، خانم 18 ، 11 و 2۹ ساله که ظاهرا از افراد یک خانواده 

بودند، برای نجات جان نفر اول، وارد دریا می شوند و متاسفانه به 
علت عدم مهارت در شنا و عدم اطلاع خانواده از حادثه، مصدومین، 
چند ساعت در دریا سرگردان بودند.غیبت چند ساعته مصدومان، 
خانواده ها را به جستجوی واداشته و بعد از جستجو، یک فوتی )نفر 
اول( و سه مصدوم که توسط اهالی نجات یافته بودند را پیدا می کنند 
با آمبولانس های  از آنجا  که مصدومان برای درمان به درمانگاه و 
اورژانس 11۵ به بیمارستان پیامبر اعظم)ص( قشم منتقل شدند.

ایمنی شهرداری رودان هم   مسئول واحد آتش نشانی و خدمات 
گفت: یک دختر 11 ساله در رودخانه صحرا رود فاریاب رودان جان 

باخت. 
حسین مکران، مسئول واحد آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 

رودان اظهار کرد: درساعت ۷ و ۴0دقیقه صبح ۳تیرماه خبری 
مبنی بر غرق شدگی در رودخانه صحرارود فاریاب رودان یک نفر 
به سامانه12۵ آتش نشانی اعلام شد که بلافاصله آتش نشانان به 
همراه اعضای غریق نجات آتش نشانی رودان به محل وقوع حادثه 
اعزام شدند.به گفته وی، در این حادثه دختر 11ساله ای که از 
اهالی همان منطقه به همراه چند نفر از آشنایان خود جهت تفریح 
به رودخانه مراجعه می کنند که متاسفانه با نداشتن اطلاعات کافی 
از محل، دچار خفگی و غرق شدن می شود.بعد از عملیات جستجو 
سرانجام با تلاش و همکاری اهالی محل، دختر غرق شده از آب به 
بیرون منتقل شد و عملیات CPR و احیا توسط عوامل اورژانس 

صورت گرفت که بی نتیجه بود.

در یک روز :

سه جانباخته بر اثر غرق شدگی در قشم و رودان
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الحاق ۲ اسکله جدید به ظرفیت 
بندر سیریک

و  باهنر  شهید  دریانوردی  و  بنادر  مدیر 
به  اسکله جدید  الحاق 2  از  هرمزگان  شرق 
حمیدرضا  داد.  خبر  سیریک  بندر  ظرفیت 
بندر  از  بازدید  حاشیه  در  حسینی  محمد 
تشریح  در  خبرنگاران  جمع  در  سیریک 
هرمزگان  شرق  دریانوردی  و  بنادر  اقدامات 
در سیریک اظهارداشت: با تلاش شبانه روزی 
دست اندرکاران طرح بندر سیریک، موج شکن 
این بندر سال گذشته تکمیل شده است.وی 
افزود: این طرح با ۵1 هکتار مساحت، شامل 
اسکله   2 نصب  پهلوگیری،  سکوی  احداث 
و همچنین ۳ عدد رمپ شناور بوده که کار 
ساخت آن از اسفندماه سال 1۴00 آغاز شده 

است.
بندر  بازدید  از  هدف  تختی  محمدحسینی 
کمبودهای  و  مشکلات  بررسی  را  سیریک 
موجود در این بندر تجاری عنوان کرد و گفت: 
از نیمه دوم تیرماه بحث آسفالت محوطه ها 
ساختاری  تغییرات  با  همچنین  و  پیگیری 
در جابجایی اسکله های این بندر یک اسکله 
به  دیگر  متری  اسکله ۳0  و یک  متری   1۷
بنادر  می شود.مدیر  افزوده  بندر  این  ظرفیت 
و دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان با 
اشاره به تجربه حاصله از حضور معاونان اداره 
مربوط  موضوعات  به  بخشی  در سرعت  کل 
بیان داشت:  بندرگاه چند منظوره خمیر  به 
مستمر  حضور  از  آمده  دست  به  تجربیات 
همکاران اداره کل در محل طرح گامی مهم 
برای رفع نیازهای موجود است و انتظار می 
رود همچون گذشته تا حصول نتیجه مثبت 
و آمادگی پروژه برای افتتاح کامل جلسات به 
شکل مداوم در بندرگاه سیریک تشکیل شود.

شرکت شهرداری بندرعباس در 
همایش شهر های خلاق کشور

سالانه  همایش  در  بندرعباس  شهرداری 
شهر های خلاق در رشت شرکت کرد.شهردار 
بندرعباس گفت: دومین همایش سالانه شهر 
شهر های  خلاق  شهرداران  حضور  با  خلاق 
بندرعباس، اصفهان، سنندج، کرمانشاه و رشت 
برگزار شد.مهدی نوبانی افزود: شهر بندرعباس 
در سال 1۳۹8 از طرف یونسکو به عنوان شهر 
آیین های  و  دستی  صنایع  بخش  در  خلاق 

سنتی انتخاب شد.
و  دستی  صنایع  ظرفیت های  گفت:  وی 
ملی  جایگاه  در  بندرعباس  شهر  هنرمندان 
است.شهردار  شده  تثبیت  المللی  بین  و 
بندرعباس گفت: اکنون حدود ۹0 هزار فعال 
حوزه صنایع دستی در هرمزگان مشغول به 
تجربه  تبادل  افزود:  هستند.نوبانی  فعالیت 
و آشنایی بیشتر با شهر های خلاق کشور از 
بود.وی گفت:  این همایش  اهداف  مهمترین 
حمایت بیشتر از صنایع دستی و راه اندازی 
دستی  صنایع  محلی  و  دائمی  بازارچه های 
این  در  ماندن  باقی  راهکار های  مهمترین  از 
بخش است.شهردار بندرعباس گفت: زنجیره 
شهر های خلاق باید در مسیری حرکت کند 
خلاق  شهر های  ظرفیت های  و  تفاوت ها  که 
نخست  مقصد  شهر ها  این  و  شود  مشخص 
گردشگری باشند. برگزاری نمایشگاه صنایع 
این  برنامه های  دیگر  از  هرمزگان  دستی 
همایش در شهر رشت بود.همایش شهر های 
خلاق کشور در تاریخ یک و دوم تیر در شهر 
رشت برگزار شد.در کشور اصفهان و بندرعباس 
شهر خلاق در حوزه صنایع دستی، کرمانشاه 
و  موادغذایی  بخش  در  خلاق  شهر  رشت  و 
سنندج شهر خلاق در حوزه موسیقی هستند.

برای رسیدگی به آثار تاریخی اعتبار کافی نداریم خبر
در شهرستان  قلعه خان  و  کاظم  تاریخی خانه  اثر  دو 
بستک در معرض آسیب و تخریب قرار دارد. مدیرکل 
اثر  ارتباط گفت: دو  این  میراث فرهنگی هرمزگان در 
تاریخی خانه کاظم و قلعه خان جزء آثار تاریخی مهم 
هستند که هر دو در دهه 80 به ثبت ملی رسیدند.محمد 
محسنی افزود: اداره کل میراث فرهنگی هرمزگان در 
حد توان و وظایف قانونی رسیدگی به آثار تاریخی را 
انجام داده، اما معتقدیم این اقدامات کافی نیست و باید 
رسیدگی بیشتری صورت بگیرد.وزارت میراث فرهنگی 
با معضل مالی و اعتبارات ناکافی برای رسیدگی به آثار 
صنایع  فرهنگی،  میراث  مدیرکل  روبروست.  تاریخی 

دستی و گردشگری هرمزگان گفت: موارد مربوط به 
دو اثر تاریخی خانه کاظم و قلعه خان به وزارت میراث 
فرهنگی اعلام شده است و امیدواریم با تعامل درون 
از این آثار تاریخی  استانی و اعتبارات ملی، حفاظت 
را افزایش دهیم.محسنی گفت: این دو اثر تاریخی در 
معرض تخریب زیاد نیستند، اما به عنوان آثار با ارزش 
درصدد دریافت اعتبارات ملی و استانی برای بازسازی 
آن ها هستیم. وی عنوان کرد: مکاتبات و هماهنگی با 
استان و مرکز انجام شده و اعتبارات ملی و استانی را 
پیگیری می کنیم و به دنبال جذب اعتبارات هستیم، 

می کنیم تا کار مرمت آثار استان را به سامان برسانیم.سال جاری نشد سال آینده به جدیت کار را پیگیری 

هرچه فریاد می زنم ،هیچکس پاسخگو نیست 

که  موضوعاتی  از  یکی  گفت:  بندرلنگه  جمعه  امام 
شهر  شورای  اعضای  اختلافات  شده  مردم  دامن گیر 
است که دود آن فقط به چشم مردم میرود، دست از 
این اختلافات بردارید و برای مردم کار کنید. حجت 

الاسلام جواد اسماعیل نیا امام جمعه بندرلنگه امروز 
در جلسه شورای فرهنگ عمومی با بیان اینکه باید 
کارهای فرهنگی به اطلاع مردم رسانده شود تا بدانند 
که در سطح جامعه چه اقداماتی صورت گرفته است، 
گفت: تمام اموال ادارات مال بیت المال است و باید 
سود آن به مردم هم برسد، متاسفانه کارهای ما شعار 
زدگی است و عمل در آن به چشم نمی خورد، باید از 

این کار ها پرهیز کرد.
اینکه اگر دستگاه های دولتی برای  با اشاره به  وی 
بردارند چقدر لذت بخش  رفاه و آسایش مردم گام 
است، عنوان کرد: بندرلنگه از داشتن خط واحد محروم 
است پس همه پای کار بیایند و دردهای های را مردم 

برطرف کنند.
نظافت در  افزود: وضع  ادامه  بندرلنگه در  امام جمعه 

آسمان  به  مردم  و صدای  است  نامناسب  سطح شهر 
رسیده، هیچکس هم جوابگو  نیست؛ چرا باید در کوچه 
و پس کوچه های این شهر پر از زباله باشد.وی تصریح 
کرد: سطل های زباله چرخ ندارد، فرقی نمی کند مردم 
زباله  از سطل  بیرون  یا  داخل سطل  های خود  زباله 
بریزند.حجت الاسلام اسماعیل نیا در ادامه یادآور شد: 
یکی از موضوعاتی که دامن گیر مردم شده اختلافات 
به چشم  فقط  آن  است که دود  اعضای شورای شهر 
مردم می رود، دست از این اختلافات بردارید و برای 

مردم کار کنید.
امام جمعه بندرلنگه اظهارداشت: متاسفانه هرچه فریاد 
میزنم ولی هیچکس پاسخگو نیست، تا کی باید این 
مسائل عنوان شود و این حرکت ها به غیر از بار معکوس 

هیچ چیزی بدست نخواهد آمد.

انبار دپو موتورسیکلت های 
پاکشتی قاچاق در بندرعباس

 لو رفت

با هوشیاری و تلاش ماموران انتظامی شهرستان 
بندرعباس در بازرسی از یک انبار 1۶ دستگاه 
ضبط  و  کشف  قاچاق  پاکشتی  موتورسیکلت 
شد. فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس در 
تشریح این خبر، افزود: در پی وقوع چند فقره 
متواری  و  پاکشتی  موتورسیکلت های  سرقت 
شدن سارق یا سارقان، موضوع به صورت ویژه 
قرار  انتظامی شهرستان  در دستور کار عوامل 
تجسس  پایگاه  ماموران  کرد:  بیان  گرفت.وی 
با  بندرعباس  شهرستان  انتظامی  فرماندهی 
انجام اقدامات فنی و اطلاعاتی و بهره گیری از 
شیوه های پلیسی یک انبار دپو موتورسیکلت را 
شناسایی کردند.سرهنگ تیمور دولتیاری اظهار 
موضوع،  دقیق  بررسی  از  پس  ماموران  کرد: 
ضمن هماهنگی با مقام قضایی به محل اعزام 
و در بازرسی از انبار مورد نظر تعداد 1۶ دستگاه 
موتورسیکلت پاکشتی قاچاق کشف کردند.این 
مسئول انتظامی با اشاره به انتقال وسایل نقلیه 
کشف شده به یگان، خاطرنشان کرد: با بررسی و 
استعلام صورت گرفته مشخص شد تعداد چهار 
دستگاه موتورسیکلت های کشف شده سرقتی 
هستند که شناسایی و کشف سایر سرقت ها و 
دستگیری دیگر سارقان در دستور کار قرار دارد.

افزایش مسمومیت های الکلی
 در هرمزگان به ۳۴ نفر 

سوی  از  شده  ارائه  ارقام  و  آمار  مطابق 
در  نفر   ۳۴ هرمزگان،  پزشکی  علوم  دانشگاه 
بر  حاجی آباد  و  بندرعباس  شهرستان های 
مسمومیت  دچار  الکلی  مشروبات  مصرف  اثر 

شده اند. 
در اولین آماری که طی مسمومیت های استان 
نفر  یازده  شد،  اعلام  استان  اورژانس  توسط 
توسط الکل تقلبی و متانول مسموم شدند که 
خیلی زود مسئولان قضایی و انتظامی استان 
خبر از دستگیری توزیع کنندگان الکل تقلبی 
در استان دادند اما با این وجود در کمتر از یک 
هفته شمار مسمومین به 2۵ نفر افزایش یافت 
که 20 نفر از آن ها در حاجی آباد و پنج نفر نیز 

در بندرعباس دچار عارضه شده بودند.
پیش  اورژانس  رئیس  حسین پور  محمود 
علوم  دانشگاه  حوادث  مدیریت  و  بیمارستانی 
پزشکی هرمزگان، در تشریح آخرین وضعیت 
حاجی  در  تیرماه  ازاول  که  مسمومیت هایی 
آباد آغاز شد، بیان داشت: تاکنون 22 نفر در 
شهرستان حاجی آباد و 12 نفر در شهرستان 
بندرعباس با علایم مسمومیت الکلی به مراکز 
افراد  کرد:  بیان  اند.وی  کرده  مراجعه  درمانی 
مسموم شده در محدوده سنی 1۴ تا ۶8 سال 
هستند و 2۶ نفر با دریافت درمان ترخیص شد 
و هشت نفر بستری هستند که دو نفر بدحال 
بوده و تنفس مصنوعی دریافت می کنند.حسین 
پور با اشاره به اینکه دردهای شکمی، سردرد، 
تاری دید، تهوع، استفراغ و در مواردی هم تب 
از علایم مسمومیت با الکل متانول است، تصریح 
کرد: افرادی که دارای این علایم هستند باید به 
سرعت به مراکز درمانی منتقل شوند تا از دیالیز 

و نابینایی و مرگ جلوگیری شود.

خبر

بدنبال ثبت ملی جشنواره انبه و گل یاسمین هستیم 
انبه  شکرگزاری  جشنواره  دبیرنهمین  زائری  عبدالعلی 
ویاسمین گل گفت: سال۹۳ در شورای شهر به این نتیجه 
رسیدیم که شهر میناب در بعد فرهنگی واجتماعی به 
نیازمندی هایی احتیاج دارد  و از طرفی کمبودها وخلاء 
هایی  هم دراین زمینه  احساس می شد  که به فراموشی 
سپردن آئین ها وسنت های مردم این شهر در گذشته 
ارتباط داشت.زائری عنوان کرد: احساس  کردیم که این 
خلاء ها به بعد فرهنگی و آداب وروسوم مردم شهر ما در 
آیند ه ضربه خواهد زد که در آن زمان با برگزاری این 
جشنواره برای حفظ سنتها وهمچنین در بعد اقتصادی 
حوزه  در  خانگی  ومشاغل  وکارها  کسب  از  حمایت 
فرآوردهای محصولات انبه به مردم کمک شود.دبیرنهمین 
جشنواره انبه ویاسمین گل گفت : برگزاری این جشنواره 
بهانه ای برای حفظ  وزنده نگه داشتن آئینها وسنتهای 
مردم در گذشته شد که نتایج خوبی هم به همراه داشت ، 
که اکنون در زمینه فرهنگی وهنری می توان جایگاه بالای 
هنرمندان سرود ونمایش شهرستان در کشور ویا اجرای 

های زیبای آنها در شبکه های صدا وسیما اشاره کرد. 
بیشترین هدف در این دوره ثبت ملی  کردن این جشنواره 
است که می تواند در زمینه حفظ وآداب ورسوم وسنتهای 
مردم این شهرستان کمک کند.شهردار شهر میناب در 
انبه  شکرگزاری  جشنواره  نهمین  برگزاری  خصوص 
ویاسمین گل اظهار داشت: جشنواره انبه ویاسمین گل 
که نهمین سال از برگزاری آن درحال برنامه ریزی است ، 
سعی کردیم که ساز وکارهای اجرای این جشنواره طوری 

تعریف شود تا با کمترین حاشیه وبا بهترین محتوا از 
برگزار  واقتصادی  واجتماعی  فرهنگی  های  برنامه  نظر 
میناب   امام جمعه  به  سهرابی خطاب  حبیب الله  شود. 
و  پشتیبانی  جشنواره  این  اجرای  در  کرد:  خاطرنشان 
راهنمایی شما می تواند در بهتر برگزار کردن جشنواره 
کمک کند ، تا علاوه بر حل نواقص در سال گذشته در 
ابعاد مختلف بتوانیم کاررا پیش ببریم و از طرفی چون 
این جشنواره مصادف با عید غدیر شده است برای ایجاد 

نشاط اجتماعی هم برای مردم برنامه ریزی شود.
خط نشان امام جمعه به برگزارکنندگان جشنواره 

یاسمین  و  انبه  جشنواره  در  گفت:  میناب  جمعه  امام 
در  شرعی  مسائل  و  مرزها  حدود  و  حریم  رعایت  گل 
این جشنواره اهمیت داده شود تا باعث زیر سوال بردن 
این برنامه فرهنگی توسط مخالفان نباشد .حجت الاسلام 
دست  با  دیدار  در  ابراهیمی  محسن  والمسلمین 
یاسمین  و  انبه  شکرگزاری  جشنواره  نهمین  اندرکاران 
گل اظهارداشت : نیاز هر جامعه ای است که بتواند آن 
فرهنگ اصیل و بومی خود را حفظ کند و سنتهای و 
آداب و رسومی که از گذشتگان ما از همان زمان اسلام 
تا کنون وجود داشته است و ارزشمند هستند را حفظ و 

یا توسعه دهیم . 
رئیس شورای فرهنگ عمومی شهرستان میناب یادآور 
شد: حفظ سنتها و آداب و رسوم مردم این منطقه اعم 
در شادی و یا عزای کار بسیار مثبتی است و ممکن است 
که برخی از جوانان هم این برنامه ها را نپسندند وبا آن 

مخالفتهایی هم داشته باشند ، اما این سنتهای نباید به 
فراموشی سپرده شوند بلکه در احیای این سنتهای و آداب 
رسوم که ریشه در فرهنگ مردم منطقه دارند کوشا باشیم 
.خطیب جمعه میناب افزود: برگزاری این جشنواره های 
فرهنگی و با نشاط می توان در زمینه های اجتماعی و 
فرهنگی و اقتصادی گره زد اما گره زدن این جشنواره به 
گروه های حزبی و جناحی و انتخاباتی خط قرمز برگزار 
خود  را  ضربه  اولین  انجام  صورت  در  که  باشد  کننده 
کردن  دعوت  داشت:  بیان  .وی  خورد  خواهد  جشنواره 
از افراد و نمایندگان سابق و فعلی و سیاسیون استان و 
شهرستان مانعی ندارد ، اما اگر این برنامه ها به گونه ای 
برگزار شود که دخالت احزاب و جماعت و سیاسیون در 
آن مشهود شود با مشکل مواجه خواهد شد . گفتنی است 
نهمین جشنواره شکرگزاری انبه و یاسمین گل میناب از 
1۳ لغایت 1۵ تیرماه 1۴02 در محل پارک ملت شهر 

میناب برگزار خواهد شد.
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آغاز برداشت لیموترش از باغات توکهور وهشتبندی 
برداشت لیموترش از ۳ هزار هکتار از باغات مرکبات منطقه 
توکهور وهشتبندی شهرستان میناب آغاز شد. رئیس مرکز 
خدمات کشاورزی توکهور وهشتبندی پیش بینی کرد تا 
پایان فصل برداشت بیش از ۹0 هزار تن محصول برداشت 
شود.اسحاق جعفری گفت: از هر هکتار ۳0 تن محصول 
برداشت می شود.لیمو های برداشت شده در این منطقه از 

نوع محلی، خارکل و لیسبون است.
هشتبندی  و  توکهور  کشاورزی  خدمات  مرکز  رئیس 
استان  بازار  در  توزیع  بر  برداشتی علاوه  گفت: محصول 
به استان های فارس، اصفهان، تهران و کردستان ارسال 

می شود.
 جعفری افزود: روستا های چاه غربال، حجت آباد، سهران، 

توکهور و مجتمع امام بیشترین سطح زیر کشت لیموترش 
منطقه  در  ترش  لیمو  دارند.برداشت  منطقه  این  در  را 
پایان  تا  و  آغاز شده  ماه  از خرداد  و هشتبندی  توکهور 
شهریور ماه ادامه دارد.سطح زیر کشت محصولات باغی 
در این منطقه ۶ هزار هکتار است که از این سطح ۳ هزار 

هکتار به کشت لیمو ترش اختصاص دارد.
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وعده استاندار هرمزگان به فرهنگیان :

تدبیر برای بند »ج« قرمز فرهنگیان 
و ایثارگران

در  هرمزگان  استاندار  دوستی  مهدی   : فارس 
نشست شورای آموزش و پرورش گفت: با همکاری 
اداره کل ورزش و جوانان برای معلمان و فرهنگیان 
نیز اماکن ورزشی در اختیار آنان قرار داده شود 
استفاده  برای  و غیردولتی  و دستگاه های دولتی 
لازم  مشارکت  آنان  ظرفیت های  از  فرهنگیان 
استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  باشند.  داشته 
در جلسه بعدی گزارشی از استفاده فرهنگیان از 
ارائه دهد.  استاندار هرمزگان همچنین  امکانات 
برای  اجرایی  دستگاه های  همه  بودن  موظف  بر 
تامین زمین فرهنگیان تاکید کرد.دوستی افزود: 
شهرسازی  و  راه  کل  اداره  بین  آماری  اختلاف 
شمار  خصوص  در  استان  پرورش  و  آموزش  و 
گفت:  وی  شود.  برطرف  یکروزه  باید  متقاضیان 
از  قانونی  تبصره های  از  استفاده  با  تلاشیم  در 
ایثارگری و داشتن سه فرزند، فرهنگیانی  جمله 
صاحب  بتوانند  نیز  است  شده  قرمز  ج  بند  که 
به  زمین  از شهرستان ها  برخی  مسکن شوند.در 

افزود:  دوستی  است.  یافته  اختصاص  فرهنگیان 

در جزیره هرمز علاوه بر ساخت مدارس هوشمند 
باید اخلاق مداری، آشنایی به مفاهیم انقلابی و 
افزود:  دوستی  باشد.  آموزش  اولویت  در  دینی 
برای  آموزشی  و  پرورشی  ابزار های  از  استفاده 
دانش آموزان بسیار مهم است. وی در خصوص 
تمهیدات برگزاری کنکور سراسری در استان گفت: 
تامین امنیت و پایداری آب و برق در حوزه های 
اجرایی مورد تاکید و تصویب قرار گرفت استاندار 
هرمزگان گفت: در ساخت هنرستان های تخصصی 
و  تجهیز  به  مکلف  مربوطه  اجرایی  دستگاه های 
پرداخت هزینه ها هستند. دوستی افزود: هرمزگان 
در تصحیح برگه های آزمون نهایی دانش آموزان 
در  گفت:  وی  دارد.  کشور  در  نخست  رتبه  نیز 
استان 1۷ حوزه اصلی و پنج حوزه فرعی نیز برای 

تصحیح برگه های آزمون نهایی فعال است.

حج یواشکی سخنگوی دولت 

خبرآنلاین : محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا 
نوشت از ما اصولگراها به: دولت سیزدهم موضوع: 
تشرف آقای سخنگو به حج     با سلامدر فضای 
اینکه  مبنی بر  چرخد  می  ای  شایعه  مجازی 
شده  مشرف  حج  به  یواشکی  دولت  سخنگوی 
استخب چه اشکالی دارد؟ اگر کسی نخواهد ریا 
کند جرم کرده؟!وانگهی حالا که دولت سخنگو 
مردم  خورد  به  داغون  و  درب  اطلاعات  و  ندارد 
داده نمی شود و اعصاب مردم راحت است جای 
شکر ندارد؟ از قدیم گفته اند مشک آن است که 
خود ببوید نه آنکه عطار بگوید. در غیاب سخنگوی 
محترم نه مشک نمایشی هست، نه بوی نمایشی.
کاش الان هم مثل قدیم سفر حج، شش ماه تا 
یکسال طول می کشید و کاش کل دولت به حج 
طویل المدت مشرف می شدند.. در آنصورت چه 

حالی می کردند ملت!

خبر
سرمایه گذاری ترکها  در زمینه تکثیر ماهیان دریائی

مهر: کشور ترکیه با هدف انتقال دانش و بهره گیری از 
ظرفیت دریا در حوزه تکثیر ماهیان دریائی به صورت 
مشترک با شرکت های ایرانی در بندرعباس سرمایه 

شیلات  مدیرکل  بارانی  مسعود  کند.  می  گذاری 
هرمزگان در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه استان 
هرمزگان ظرفیت های خوبی در حوزه تکثیر و پروش 
ماهی  تن  هزار   11۳ تولید  توان  با  دریایی  ماهیان 
اقدامات  کرد:  تصریح  دارد،  قفس  در  یافته  پرورش 
خوبی در مسیر اقتصاد دریا محور با تکیه بر صنعت 
تکثیر و پرورش ماهیان دریایی شده است و بی شک 
در آینده نزدیک شاهد شکوفایی وتحول چشمگیر و 
بیش از پیش در زمینه آبزی پروری و به ویژه تکثیر 
ماهیان دریایی در استان هرمزگان هستیم. بارانی با 
اشاره به اینکه یکی از حلقه های اصلی زنجیره پایداری 
پرورش ماهی در قفس با انتخاب و تولید بچه ماهی 

ویژه  اهمیت  از  پایدار  توسعه  برای  آن  تامین  و  آغاز 
ای برخوردار است، افزود: علاوه بر آن تولید و تکثیر 
بچه ماهیان گونه های بومی در حفظ و نگهداری گونه 
های در معرض خطر نیز نقش بسزایی خواهد داشت.

وی در این نشست همچنین با تاکید به همکاری و 
مشارکت شرکت های ایرانی و ترکیه ایی در زمینه های 
تکثیر ماهیان دریائی برای انتقال دانش تکثیر ماهیان 
دریایی به صورت متقابل گفت: اقدامات اولیه برای اخذ 
مجوزهای لازم و احداث مرکز تکثیر و نرسری بچه 
ماهی در استان صورت گرفته و امید است به زودی 
استان  تکثیر ماهی در  مراکز  پر رنگ  فعالیت  شاهد 

باشیم.

تغییر ساعت کاری با مجوز سران 
قوا بود 

ایرنا :رئیس سازمان امور اداری و استخدامی کشور 
قوا  با مجوز سران  کاری  تغییر ساعت  که  گفت 
انجام شده بود تا بخشی از کار کارمندان به صورت 
جلسه  حاشیه  در  لطیفی  میثم  باشد.  دورکاری 
تغییر  درباره  خبرنگاران  جمع  در  دولت  هیات 
ساعت کاری ادارات توضیح داد: دولت سال گذشته 
پیشنهادی را بررسی و در اسفند 1۴01 مصوب 
کرد که ساعت کارکنان در ایام مصرف بالای برق 
از 1۵ خرداد تا 1۵ شهریور از ساعت ۶ صبح تا 1 
بعدازظهر باشد و بقیه به صورت دورکاری انجام 
در  مصوبه  این  افزود:  جمهور  رئیس  شود.معاون 
هیات تطبیق مصوبات دولت )زیر نظر قوه مقننه( 
رد شد و این هیات آن را مغایر با قوانین کشور 
مجوزی  آن  از  پس  داد:  توضیح  دانست.لطیفی 
از سران قوا گرفتیم تا در ایامی که مصرف برق 
افزایش می یابد، امکان استفاده از دورکاری فراهم 
شود به گونه ای که از ساعت ۶ تا یک بعدازظهر 

ساعت کاری باشد.

دولت پاسخ دهد؛ چرا بعد از دو 
سال در تامین دارو مانده اید؟ 

روزنامه هم میهن از دولت پرسیده شما که در بدو 
ورود توانستید آن اندازه واکسن کرونا وارد کنید 
چرا بعد از دو سال نمی توانید مثل دولت قبل دارو 
تامین کنید؟وضعیت امروز دارو نشان می دهد که 
زیر  واکسن کرونا هم  درباره  این دولت  ادعاهای 
سوال است و همان گونه که دولت پیش مدعی بود 
تمامی مقدمات واردات واکسن ها فراهم شده بود 
و در این دولت فقط تزریق شد و نقش چندانی 
در واردات واکسن ها نداشتند. چرا چنین ادعایی 
می شود؟ اگر این دولت آن اندازه توانا بود که در 
اندازه واکسن وارد کند  بدو ورود می توانست آن 
چگونه است که اکنون پس از دو سال و فروش 
روزانه 1/۶ میلیون بشکه نفت نمی تواند مثل دولت 
قبل دارو را تامین کند؟ دارویی که خارج از حوزه 
تحریم ها است.نتیجه روانی این وضعیت تنش میان 
مردم و نظام درمانی و نیز بدبینی به حکومت است 
و نتیجه عینی آن پایین آمدن امید به زندگی است 
به ویژه هنگامی که با فقر غذایی نیز همراه شود که 
در این صورت و به طور قطع موجب کاهش امید به 
زندگی می شود. بر حسب قرائن گوناگون می توان 
گفت که امید به زندگی در ایران در حال کاهش 
است و این را می توان از افزایش مرگ و میرهای 
غیرکرونایی و نیز آنچه که در آرامستان ها دیده 
مرگ  رسمی  داده های  و  گرفت  نتیجه  می شود 
و میر هم می تواند این گزاره را تایید یا رد کند. 
روزنامه خراسان هم سی خرداد 1۴02 نوشت: وزیر 
بهداشت از راه اندازی »قرارگاه« سخن می گوید، 
اما آیا به بیماران تالاسمی، پیوند، هموفیلی و... یا 
بیماری که بیمارستان ها او را برای تهیه دارو به 
بازار ارجاع می دهند، می توان گفت صبوری پیشه 
کن تا قرارگاه وزارت بهداشت، از خواب بیدار شود؟ 
بی شک، در این بحران که بیم پاییز و زمستانی 
پرخطر دارویی هم پیش بینی می شود، نقش و 
بازی بانک مرکزی، گمرک، وزارت اقتصاد، سازمان 
توان  نمی  را  اجتماعی  تامین  و  بودجه  و  برنامه 
نادیده انگاشت، اما مردم، دارو و درمان را از وزارت 
بهداشت می خواهند چون او را مسئول سلامت 
خود می دانند؛ حال آقای وزیر فریاد بزند که »من 

فقط یک حلقه از یک زنجیره ام...«.

خبر

عفو  نه  طبری  گفت:  زندان ها  سازمان  ایسنا:رئیس 
خورده، نه مرخصی رفته و نه الان در زندان است. او 
با تصمیم مرجع قضایی به صورت موقت بیرون از زندان 
است . محسن هاشمی آزاد شده. محمدعلی نجفی هم 
نه عفو خورده، نه مرخصی رفته و نه داخل زندان است؛ 

فکرکنم او رضایت شاکی اش را گرفته است . غلامعلی 
محمدی با حضور در برنامه صف اول درباره پرونده 
اکبر طبری، مدیر کل اسبق امور مالی و معاون اجرایی 
سابق قوه قضائیه گفت: آقای طبری از مرخصی طویل 
المدت بهره مند نشده است. اگر وی در زندان نیست 
به دلیل تصمیم مرجع قضایی است نه به لحاظ اعطای 
اعمال ماده  مرخصی. ممکن است کسی درخواست 
۴۷۷ کند و در فرآیند رسیدگی به این ماده بصورت 
آزاد  زندان  از  وی  شود،  متوقف  اجرای حکم  موقت 
می شود و مجددا پرونده اش رسیدگی می شود؛ اگر 
در فرآیند رسیدگی کاشف بعمل آمد که باید در زندان 
باشد، یا رای صادر می شود یا به مجازات او تخفیف داده 
می شود و ممکن است به زندان هم برگردد. وی افزود: 
آقای مهدی هاشمی نیز آزاد شده است و این براساس 

تصمیم مرجع قضایی بوده و ارفاق نیست.
مرجع  تصمیم  بواسطه  افراد  این  داد:  ادامه  محمدی 
قضایی و براساس اصول و موازین قضایی از زندان آزاد 
به سر  نفر در مرخصی  این دو  از  شده اند و هیچ کدام 
نمی برند.وی درباره پرونده محمدعلی نجفی نیز گفت: 
آقای نجفی هم نه از مرخصی بهره مند است و نه در 
زندان به سر می برد؛ او براساس تصمیم مرجع قضایی 
آزاد شده است. فکر می کنم وی رضایت شاکی خصوصی 
را گرفت و زمانی که محکوم رضایت شاکی خصوصی را 
دریافت کند، می تواند به موجب قانون از ارفاقات قانونی 
بهره مند شود و اگر فرضا پنج سال حبس دارد به لحاظ 
برخورداری از جلب رضایت شاکی آزاد می شود. آقای 
نجفی بر اساس تسهیلاتی که قانونگذار در حقوق کیفری 

پیش بینی کرده آزاد شده است.

محمدعلی نجفی و مهدی هاشمی در زندان نیستند

۲9 میلیارد تومان فقط حقوق ۲90 نماینده مجلس

روزیاتو:عکسی از فیش حقوقی منتسب به یکی از نمایندگان 
مجلس در توییتر دست به دست می شود که نشان می 
دهد این نماینده مجلس بیش از 100 میلیون تومان حقوق 
ماهانه دریافت کرده است. این موضوع باعث شده بسیاری 
نمایندگان مجلس چقدر حقوق می  بپرسند که  از خود 
گیرند؟ در روزهای گذشته یکی از اعضای کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاسبات مجلس از افزایش 20 درصدی حقوق 
نمایندگان خبر داد. دنیای اقتصاد نوشته است: با افزایش 

20 درصدی امسال به 2۴ میلیون تومان می رسد که تقریبا 
سه برابر حداقل دریافتی ماهانه کارگران ۳.۳ نفری است که 
چیزی در حدود 8 میلیون تومان عایدی ماهانه برای امسال 
مجلس  نمایندگان  که  حالیست  در  این  داشت.  خواهند 
مبالغ بیشتری را هم بابت هزینه های جاری نظیر اجاره 
منزل، هزینه دفتر، ایاب و ذهاب و قبض موبایل دریافت 
می کنند؛ هزینه هایی که علاوه بر حقوق به آن ها پرداخت 
می شود اما یک کارگر یا کارمند باید از محل حقوق ماهانه 
خود پرداخت کند. هزینه های مورد اشاره چندان شفاف 
نیست اما در سال ۹۹ جدولی منتشر شد که نشان می داد 
این دریافتی ها دست کم برابر با حقوق ماهانه نمایندگان 
هر  دریافتی  که  زد  حدس  می توان  ترتیب  بدین  است.  
نماینده مجلس در سال 1۴02 حداقل ماهانه حدود ۵0 
میلیون تومان خواهد بود که ۶ برابر حقوق کارگریِ مورد 
اشاره است. بودجه سازمانی مجلس در سال 1۴01، هزار 
و ۳۵1 میلیارد تومان بود که این رقم در سال 1۴02 به 
هزار و ۵21 میلیارد تومان افزایش یافته است. مقایسه این 

دو رقم نشان می دهد بودجه سازمانی مجلس 1۷0 میلیارد 
تومان افزایش یافته که معادل رشد 12.۵ درصدی است. 
هرچند ممکن است این برآوردها، برآوردهای حداقلی باشد، 
با این حال محاسبه همین پرداختیِ ۵0 میلیون تومانی برای 
2۹0 نماینده مجلس، هزینه 1۴ میلیارد و ۵00 میلیون 
تومانی ماهانه را نشان می دهد که حدود 1۷۴ میلیارد تومان 
در کل سال می شود.فارس در این باره نوشته است:احمد 
شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده  فراهانی  امیرآبادی 
اسلامی در پاسخ و تشریح حقوق دریافتی نمایندگان گفت: 
نمایندگان دو حساب دارند که حقوق شان به یک حساب و 
هزینه های دفترشان به حساب دیگر آن ها واریز می شود.وی 
افزود: حقوق ماهانه نمایندگان مجلس حدود 20 میلیون 
تومان است که افزایش حجم کار تأثیری در زیاد شدن آن 
ندارد.  نماینده مردم قم در مجلس اظهار داشت: در مورد 
هزینه های دفتر نمایندگان در حوزه های انتخابی نیز مبلغ 
انتخابی که وسعت  واریزی متفاوت است و در حوزه های 

آن ها بیشتر است این واریزی افزایش پیدا می کند.

تیتر  که  زمان  هر  گویا  نوشت:  همشهری  روزنامه 
و  باید در حوزه شهر  دقیقا  نمی دانند  یا  کم می آورند 
شهردار  استعفای  بپردازند،  مسائلی  چه  به  شهرداری 
تهران تنها سوژه آنان می شود و به بیان آرزوهای خود 
می پردازند. روزنامه همشهری اخبار مربوط به استعفای 
این  به  اشاره  نوشته  و  تکذیب کرده  را  تهران  شهردار 
موضوع بیان آرزوهای عده ای است.یک روز وزیری از یک 
وزارتخانه استعفا می دهد، می گویند قرار است شهردار 
تهران تصدی آن وزارتخانه را برعهده گیرد و با شهرداری 

خداحافظی کند. 
بهانه  مختلف  جلسات  در  شهردار  غیبت  دیگر  روز 
دستشان می دهد تا دوباره خبر کذب استعفای شهردار 
زمان  هر  گویا  کنند.  روزنامه هایشان  را سرتیتر  تهران 

که تیتر کم می آورند یا نمی دانند دقیقا باید در حوزه 
استعفای  بپردازند،  به چه مسائلی  شهر و شهرداری 
بیان  به  و  می شود  آنان  سوژه  تنها  تهران  شهردار 
آرزوهای خود می پردازند.حاضر نبودن شهردار تهران 
در برنامه قرار خدمت یا عدم صدور دستورات کتبی 
جدید پس از سفر بروکسل، دلایل جدید برای ادعای 
استعفای زاکانی عنوان شده و می گویند این استعفا 
به دلیل اختلافاتش در کمیسیون ماده ۵ و شورای عالی 
معماری و شهرسازی است. مشکلات موجود در شهر 

که علاج هرکدام نیاز به برنامه جدی و تمرکز کافی دارد 
را روانه گوشه و کنار کرده و با خبر استعفا یا عدم استعفا 
می کنند.  دعوت  حواشی  شنیدن  به  را  شهروندان 
متأسفانه این دسته از خبرها با سرعت بیشتری از آنچه 

در شهر رقم خورده و اقدامات مثبتی که صورت گرفته، 
استعفای  منتظر  که  آنانی  می شود؛  پرداخته  و  دیده 
شهردار هستند و غیابش در جلسات بعد از سفر بروکسل 

را دلیل بر استعفا یا قهر تلقی می کنند. 

باز تیتر کم آوردند و آرزوهایشان را بیان کردند! 
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آهـوی کـوهـی دره شـوری:

دردانـــه ایـــران در فـــارور

مرضیه غلام حسینی - آهوی دره شوری یکی از ژنوم های نادر و 
منحصربفردی است که تنها زیستگاه جهانی آن جزیره فارورِ بزرگ 
در عمق آب های خلیج فارس است. این گونه در معرض انقراض با 
همکاری محیط زیست هرمزگان و تحت حمایت نیروهای نظامی 

مستقر در جزیره، زیست می کند.
 ایرنا : جزیره راهبردی )استراتژیک( فارور منطقه ای کاملا نظامی 
در شهرستان بندرلنگه و در فاصله حدود 2۵0 کیلومتری غرب 
بندرعباس است که رسیدن به آن پس از گذر از مسیرهای زمینی 
و دریایی تنها با مجوز میسر است.نامه نگاری ها و پیگیری ها برای 
با آهوی دره شوری آغاز شد و درنهایت حدود ۴0 روز  ملاقات 
بعد جواز ورود به جزیره برای این دیدار زیست محیطی در دل 
منطقه ای نظامی صادر شد.برای رسیدن به فارور ابتدا با خودروی 
مسافری خطی، مسیر حدود سه ساعتی بندرعباس تا بندرلنگه 
از کارشناسان محیط زیست  طی شد و شب به همراه تعدادی 
به جزیره  عزیمت  قصد  دریایی  پرستوهای  برای سرشماری  که 
بنی فارور )فارور کوچک( را داشتند در یکی از واحدهای شرکت 

برق بیتوته کردم. 
صبح عازم بندر صیادی بسُتانه شدیم که یک شناور نظامی در 
انتظارمان بود تا ما را به فارور ببرد.مسیر 18 مایلی بندر بستانه 
تا فارور به دلیل هوای توفانی و امواج بلند، بیش از انتظار طول 
کشید.صبحانه گرم در دل جزیره هم مانند مسافت مسیر، بیش 
از انتظار بود و بلافاصله پس از آن به همراه کارشناسان محیط 
زیست برای دیدن پرستوهای دریایی و تهیه گزارش از آنها در 
موسم مهاجرتشان راهی بنی فارور شدم که ۹ مایل دریایی از فارور 
بزرگ دورتر بود.به هر حال این هم یک توفیق اجباری و البته 
فرصتی استثنایی بود و به قول شاعر ، "چه خوش بوَُد که به یک 
کرشمه بر آید دو کار" یا شاید هم دو کام...به این ترتیب دیدار با 
آهوان دره شوری تا بعد از ظهر و بازگشت دوباره به فارور به تاخیر 
افتاد آن هم با هزار بیم و امید که آیا موفق به دیدنشان می شوم 
یا نه...حالا من مانده بودم و یکی از فرماندهان نظامی فارور و ایمان 
ابراهیمی از فعالان و کارشناسان محیط زیست که دیدن آهو را 
به بازگشت مجدد به بنی فارور با همکارانش ترجیح داد و دوربین 
کوچک کامپکت و همدلی بزرگش در جاهایی، منجی این گزارش 
در قحطی عکس و فیلم شد.کنار یکی از انبارهای رو به دشت، 
در خودرو منتظر رسیدن آب و آذوقه ای برای مسیر بودیم که از 
خوش اقبالی؛ در فاصله کمتر از ۳0 متر آهویی در زیر یک درخت 
آکاسیا در آن سوی جاده توجهم را جلب کرد.هیجان زده از ماشین 
بیرون پریدم و با دوربین روشن موبایل به سمتش حرکت کردم، 
من به وضوح می دیدمش اما دوربین موبایل چندان نه! و نخستین 

آه در دیدار آهو را همین جا کشیدم.
گزارش محیط زیستی آن هم با موضوع حیات وحش، لنز تلِهِ و 
تجهیزات تصویربرداری خاص خودش را می خواست اما دیگر نه 
راه برگشتی بود و نه چاره ای...آهو چند لحظه ای در دیدرس ماند 
و بعد با همان صفت معروف گریزپایی، به سمت خط الراس تپه 
حرکت کرد، برای ثانیه هایی در همان خط الراس ماند و خیره به 

سمتی که ایستاده بودم نگاه کرد.
انگار داشت می گفت: چشم انداز از این بهتر؟ژست و فیگور از این 

بهتر؟فرصت از این بیشتر ؟
عکس  نداشتم،  پاسخی  من  و  بگیر  عکس  عکاسی  اگر  بفرما 

می گرفتم اما چه عکسی... با گوشی موبایل در آن گرمای هوا!
با حسرت به سمت ماشین و دوستان منتظر برگشتم اما به هر حال 
آهو را دیده بودم و این شروع خوبی بود.تویوتای شاسی بلندِ فرمانده 
در تپه ها و جاده های باریک و پرُ از پستی و بلندی حرکت می کرد 
و در مسیر هر از گاهی آهوها از چپ و راست می گریختند؛ تکی، 
جفتی یا در دسته های چهارتایی و پنج تایی...من هم نشسته بر 
چارچوب پنجره تویوتا با پایی که درون ماشین آویزان بود و سری 

بیرون آمده، دستی موبایل را گرفته و دستی هم محکم دستگیره 
بالای پنجره را چسبیده ...میزبان نظامی هم توضیح می داد که 
اینجا نه تنها کسی نگاه چپ به آهوها نمی کند، بلکه آبرسانی و 
تامین علوفه برای آنها به یک رسالت چندساله برای ما تبدیل شده 
است.از ایام خشکسالی می گفت که آهوها به محل استقرار افراد 
نزدیک تر می شوند و از تاثرشان برای دیدن گاه به گاه لاشه آهویی 
بی جان در بیابان...در مسیرِ دایره ای دور جزیره که طی کردنش 

حدود چهارساعت طول کشید نزدیک به ۴0 آهو دیده شد.
آهوانی که با نزدیک شدن ماشین، به سرعت دور می شدند اما بعد 
از کمی فاصله گرفتن می ایستادند و به سمت سرنشینان ماشینی 
های  نگاه  همان  دوباره  و  گرداندند  برمی  سر   ، بود  ایستاده  که 
دلبرانه...حالا هوا تاریک شده بود و باید به اقامتگاه برمی گشتیم 
و منتظر سایر همسفران می ماندیم تا از بنی فارور برگردند.بعد از 
رسیدن دوستان، سراغ معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
اداره کل حفاظت محیط زیست رفتم که سرگرم نوشتن گزارش 
سرشماری پرستوهای دریایی بود.میثم قاسمی توضیح داد :هم 
اکنون حدود 2۵0 تا ۳00 راس آهو در جزیره زندگی می کنند و 
تاکید کرد که آهوی کوهی دره شوری تنها زیستگاهش در سراسر 
ایران همین جزیره فارور است.درباره چگونگی رسیدن این آهوها به 
فارور اطلاعات درست و مستند چندانی وجود نداشت اما نامگذاری 

آهوها به نام "دره شوری" داستانی شنیدنی داشت.
این نامگذاری که از نظر علمی نیز در منابع زیست محیطی جهان 
Gazelle dareshourii ثبت شده به سال 1۳۶2 برمی گردد.

به گفته قاسمی در این سال به دنبال مرگ و میرِ حدود ۳00 رأس 
از ۳۵0 رأس این آهو در جزیره فارور، هوشنگ ضیایی به اتفاق 
بیژن دره شوری از کارشناسان خبره حیات وحش جهت بررسی 
علل آن به این جزیره عزیمت کردند.در این بررسی علت مرگ 
و میر، نباریدن باران در زمستان و عدم دسترسی آهوها به علوفه 
سبز آبدار تشخیص داده شد.در این بررسی بیش از ۵0 جمجمه 
از این آهو جمع آوری شد که پس از انتقال به تهران برای انجام 
قرار  کرج  زیست  محیط  دانشکده   اختیار  در  علمی  بررسی های 
گرفتند و پس از پایان این بررسی ها و مطالعات، به پاس قدردانی 
از خدمات ارزنده بیژن فرهنگ دره شوری محقق برجسته  ایرانی 
به طبیعت و حیات وحش کشور و تلاشش برای نجات و احیای 
باقیمانده آهوها این آهو به نام وی به ثبت جهانی رسید.معاون 
محیط زیست هرمزگان اضافه کرد: تمامی گونه های آهوی کوهی 
و همچنین گونه منحصر بفرد آهوی کوهی دره شوری در فهرست 
سرخ اتحادیه بین المللی حفاظت از محیط زیست )رده آسیب پذیر( 
قرار دارند.به گفته وی، در جهان شکارچی اصلی آهوها، یوزپلنگ و 
انسان ها هستند اما در جزیره فارور یوزپلنگ که وجود ندارد و اتفاقا 
نیروهای نظامی مستقر در فارور مهمترین محیطبان و عامل حفظ 

و بقای این گونه ویژه بوده و مانع انقراض آنها شده اند.
شعبه دوم ضامن آهو در جزیره فارور

با حرف های قاسمی به یادگفته های فرمانده نظامی و راننده ای که 
همراهی مان می کرد افتادم که از زنده یاد سردار محمد ناظری به 
عنوان یکی از حافظان اصلی این آهو یاد می کردند.وی که در 
سال 1۳۹۵ به دلیل سکته قلبی و عارضه شیمیایی سال های 
جنگ درگذشت، فرمانده یگان نیروهای ویژه نیروی دریایی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی بود و در دوران استقرارش در فارور، سنت 
حمایت از آهوها را پایه گذاری کرد که هنوز هم روش و منشش در 
بین نیروهای نظامی جزیره جاری و ساری است.به گفته پاسداران 
مستقر در جزیره: شهید ناظری به قدری در حفاظت از آهوها جدی 
بود که نیروهایش به وی لقب شعبه دوم و نمایندگی ضامن آهو 
در جزیره داده بودند.روزگار ماندن در جزیره و دیدار با آهوها تمام 
شده بود و پس از بازگشت به بندرعباس برای تکمیل گزارش به 

سراغ مدیرکل حفاظت محیط زیست استان رفتم.

برنامه ای برای خروج از جزیره
حبیب مسیحی تازیانی توضیح داد: هرچند مراقبت ها از آهوی 
دره شوری در جزیره فارور عالی است اما مواردی مانند بیماری های 
حیات وحش خارج از کنترل انسان است و در گذشته نیز شاهد 
مرگ و میرهای این گونه در جزیره بوده ایم.وی ادامه داد: برای 
کاهش تهدید انقراض این گونه منحصر بفرد در برابر این بیماری ها، 
اداره کل حفاظت محیط زیست برنامه هایی برای افزایش زیستگاه 
های آن دارد.مسیحی اضافه کرد: به تازگی منطقه حفاظت شده و 
کوهستانی گنو در فاصله تقریبی ۴0 کیلومتری شمال بندرعباس 
برای انتقال و نگهداری و تکثیر تعدادی از این آهوها در نظر گرفته 
شده است.به گفته مدیرکل محیط زیست استان چگونگی اجرای 
این طرح در نشست های تخصصی دنبال می شود و نهایی شدن 
دوستداران  و  ها  بخش  برخی  مشارکت  و  همراهی  مستلزم  آن 
محیط زیست در راستای مسئولیت های اجتماعی است.با این گفت 
و گو پرونده گزارش دیدار با آهوی کوهی دره شوری بسته می شود 
اما من همچنان در حیرت آن دویدن ها و ایستادن های یکباره و 
زل زدن های طولانی آهوی دره شوری هستم.یاد شعری از حسین 
منزوی می افتم که با صدای همایون شجریان در سرم می پیچد :

آهو برای چه باید زمان صیدکاری کند
                                                  که خوش اندام تر شود                                                               

  جز اینکه از سر جانش گذشته تا 
                                               صیاد نابغه ناکام تر شود...

   وعده ای که 7سال زمان برده است 
سفیر جنوب : حال که مسیحی تازیانی گفته : برای کاهش تهدید 
انقراض این گونه منحصر بفرد در برابر این بیماری ها، اداره کل 
حفاظت محیط زیست برنامه هایی برای افزایش زیستگاه های آن 
دارد ،یاد تکرار این وعده افتادیم   مرداد 1۳۹۵بود که مدیرکل  
وقت حفاظت محیط زیست هرمزگان گفت: آهوی کوهی منطقه 
حفاظت شده فارور به زیستگاه های جدید منتقل می شود. مجید 
وفادار  اعتقاد داشت : جزیره فارور تنها زیستگاه آهوی کوهی ایران 
معروف به آهوی دره شوری است اما براي جلوگیری از تهدیدات 
ها  آهو  این  از  شماری  کوهی  آهوی  تهدید  خطر  و  احتمالی 
به زیستگاه های جدید منتقل می شود. جزایر ابوموسی ، تنب 
به عنوان زیستگاه های جدید آهوی  بزرگ و سیری  کوچک و 
کوهی انتخاب شدند. علت انتخاب جزایر برای زیستگاههای جدید 
جلوگیری از تداخل ژنتیک گونه آهوی دره شوری با دیگر گونه 

های آهو و جبیر است.
آهوان فارور در سوگ سردار

این تیتر مربوط به یادداشتی است که اردیبهشت 1۳۹۵ فرشید 
غضنفر پور در روزنامه شهروند منتشر کرد که بخشی از آن ذیلا  
می اید : ناظری، فرمانده تکاوران نیروی دریایی سپاه پاسداران و 

پایه گذار نیروهای ویژه بود. 
مردی که به سربازانش زندگی و نبرد در شرایط سخت را آموزش 
می داد. نامش در رابطه با بازداشت ملوانان انگلیسی، بیشتر در میان 
آنها که آن روزها خط به خط اخبار رسانه ای را می خواندند بر سر 
زبان ها افتاد. کمی قبل تر از آن سینما رو ها و هواداران فیلم های 
ابراهیم حاتمی کیا محمد ناظری را روی پرده سینما دیده بودند. 
سردار سپاه سرحالی که کنار پرویز پرستویی درگیر ماجرای حمله 

به ناو آمریکایی وینسنس است. 
هم  تلویزیون  به  را  پایش  اواخر  این  رسانه  به  ناظری  علاقه 
کشانده بود. در مجموعه مسابقات فرماندهاو در نقش فرمانده به 
شرکت کنندگان آموزش می داد. آموزش هایی که از آنها به عنوان 
یکی از جدی ترین و واقعی ترین آموزش های نظامی یاد کرده است.
سردار محمد ناظری با تمام یال و کوپال نظامی اش و با تمام هیبت 

سرسختش روی دیگری هم داشت. 
روایتی دیگرگون از تکاور سرسخت سپاه پاسداران که احتمالا 180 
درجه با آنچه تاکنون از او شنیده ایم، متفاوت است. این بخش از 
زندگی پنهان از رسانه های حاج محمد، با روایت ورودش به جزیره 
فارور )یا فَروَر بزرگ( آغاز می شود. خودش در مصاحبه ای با سایت 
فرمانده درباره جزیره گفته است:  جزیره فارور جزیره ای است که 
29٫5 کیلومتر محیط دارد و 26٫5 کیلومتر مساحت و خیلی 
محلی های  خلیج فارس.  خروجی  و  ورودی  آبراه  به  دارد  اشراف 
روستای بستانه که 18 کیلومتری شمال جزیره هستند، می گفتند 
به  می آمد  بالا  از  که  می دیدیم  نورهایی  ما شب ها  ممد!  »حاج 
انگار بشقاب  جزیره و می رفت بالا«.طوری تعریف می کردند که 
آمریکایی می آمد  بالگرد  که  است  این  واقعیت  اما  دیدند.  پرنده 
می نشست و می رفت. چون اینجا خالی و ول بود. همان اوایل هم 
که ما آمدیم یک شب با یک بالگرد بزرگ آمده بودند. پروژکتور که 

انداختند بچه های ما را دیدند و زود رفتند. فهمیدند که اینجا دیگر 
خالی نیست. آن موقع ما برق نداشتیم. 8 ماه بعد برایمان ژنراتور 
سردار  به  را  فارور  جزیره  از  حفاظت  مسئولیت  گذاشتند.«سپاه 
محمد ناظری می سپارد؛ اما این نقل و انتقالات منتقدانی در میان 
کارمندان اداره محیط  زیست هرمزگان پیدا می کند. جزیره فارور 
یکی از کانون های مهم زیستی حیات وحش منطقه خلیج فارس 
است؛ از عقاب ماهی گیر تا چک چک و چاخ لق و هدهد و گونه هایی 
که نسلشان در دیگر نقاط کشور منقرض شده، گونه هایی مثل 
آهوی کوهی دره شوری. میثم قاسمی، معاون فنی اداره حفاظت 
از محیط  زیست هرمزگان درباره ورود حاج محمد و سربازانش 
به جزیره به »شهروند« می گوید: »زمانی که شنیدیم یک ارگان 
شخصا  شدیم.  ناراحت  خیلی  شده،  مستقر  جزیره  در  نظامی 
تصورم این بود که محیط  زیست نباید به هیچ وجه اجازه چنین 
کاری را می داد«. قاسمی می گوید طبیعت آسیب پذیر جزیره را 
می شناخته و می دانسته که ایجاد یک پایگاه نظامی در جزیره به 
معنای نابودی حیات وحش آن خواهد بود. او می گوید که تقریبا 
قید جزیره و آهوانش را زده بوده و دیگر به جزیره نمی رفته است. 
تنها یک بار پس از استقرار نیروهای نظامی مجبور شده به جزیره 
برود و همان جا هم با حاج محمد آشنا می شوداو می گوید حاج 
محمد ناظری به حفظ محیط  زیست علاقه مند بوده و به سرعت 
طرح های محیط بانان را در جزیره اجرا می کرد. قاسمی به خاطر 
می آورد زمانی که به جزیره رفته متوجه شده است که برای آهوها 
یک آبشخور ساخته بودند؛ اما او به سردار یادآوری می کند که 
آبشخورها باید در جزیره پخش باشند زیرا آهوها نباید به حضور 
به  انسان ها عادت کنند. میثم قاسمی می گوید دفعه بعدی که 
جزیره رفته دیده که همه موارد توسط سردار و سربازانش اجرا 
شده. به گفته این محیط بان حاج محمد ناظری حتی به سربازانش 
هم آموزش داده بود تا ظریف ترین نکات محیط زیستی را رعایت 
کنند. به گفته میثم قاسمی امکاناتی که سردار در اختیار محققان 
و دانشجویان علاقه مند به محیط زیست می گذاشت، بسیار زیاد 
بود. سامان قاسمی، رئیس اداره محیط زیست بندر لنگه نیز در 
مصاحبه ای با سایت زیست  بوم گفته است: »با توجه به نبود آب 
آشامیدنی در جزیره علاوه بر احداث سه آبشخور، یک خودرو تانکر 
فقط مخصوص آبرسانی به حیات وحش و آب کردن آبشخورها 
اختصاص داد و در بخش هایی از جزیره با درست کردن آخورهای 
فلزی که از مخزن آبگرمکن درست کرده بود، جهت توزیع علوفه 

در فصول خشکسالی بهره گرفت. 
به گفته رئیس اداره محیط زیست بندرلنگه به واسطه این اقدامات 
و حمایت های سردار ناظری در سرشماری  سال ۹۴ تعداد ۴80 
رأس آهوی کوهی دره شوری آمارگیری شد که نسبت به  سال 
که  بود  درحالی  این  می داد،  نشان  را  20 درصدی  افزایش   ۹2

محیط زیست در این جزیره فاقد پاسگاه است. 
فارور  جزیره  نزدیکی  در  جزیره ای  که  می گوید  قاسمی  میثم 
وجود دارد به نام بنی فارور که کوچکتر از جزیره اصلی اما محلی 
مهم برای پرستوهای دریایی است که ۶ ماه از  سال آنجا زندگی 
می کنند. به گفته میثم قاسمی هنگامی که به سردار ناظری گفتیم 
انجام عملیات هوابردی ممکن است به زاد و ولد پرستوها آسیب 
برساند به سرعت هرگونه انجام عملیات هوایی برای انتقال نیروها را 
لغو کرد و دستور داد تا نیروهایش با شناور جزیره بنی فارور را ترک 
کنند.میثم قاسمی هم اهمیت مرجان های جزیره را تأیید می کند و 
می گوید حاج محمد روی وضع مرجان ها و جمعیت آهوهای کوهی 

جزیره حساسیت داشت. 
جزیره  حیوانات  و  پرندگان  قاچاق  آمد  جزیره  به  که  زمانی  از   
دیگر  زیرا  شد؛  قطع  تقریبا  فارس  خلیج  حاشیه  کشورهای  به 
قاچاقچی ها جرأت نمی کردند به جزیره نزدیک بشوند. او می گوید 
در همه چیز باید گزارش حقیقت را به سردار می دادند جز یک چیز 
که می دانستند طاقت شنیدنش را ندارد. میثم قاسمی می گوید 
یکی از دلایل مرگ ومیر آهوهای جزیره باران های سیل آسایی است 
که در جزیره می بارد و سیلاب های ناشی از آن تلفاتی در میان 
آهوها به وجود می آورد. قاسمی می گوید هرگاه می خواسته آمار 
تلفات آهوها را به سردار بدهد آمار را کمتر می گفت.حاج محمد از 
شنیدن خبر مرگ ومیر آهوها خیلی ناراحت می شد، توی خودش 
می رفت. دلم نمی آمد بگویم 10 تا، کمتر می گفتم. می گفت: من 
نماینده ضامن آهو در جزیره ام! از نظر من شهادت حاج محمد 
بزرگترین فاجعه زیست محیطی امسال بود، فاجعه ای که جبرانش 

تقریبا امکان ناپذیر است.
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فولاد هرمزگان در یزد گلباران 
شد 

مقابل  هرمزگان  فولاد  ساحلی  فوتبال  تیم 
میزبانش تیم گلساپوش یزد با نتیجه سنگین 
11 بر 1 تن به شکست داد. در چارچوب هفته 
ساحلی  فوتبال  برتر  لیگ  رقابت های  ششم 
باشگاه های کشور، تیم فولاد هرمزگان مقابل 
میزبان صدر جدولی خود تیم گلساپوش یزد با 
نتیجه سنگین و دور از انتظار 11 بر 1 شکست 
خورد.تک گل تیم فولاد را علی میرزایی به ثمر 
رساند.با ثبت این نتیجه تیم فولاد با 2 برد، ۴ 
باخت و کسب ۶ امتیاز در مکان هفتم جدول 

رده بندی جای گرفت.
لیگ برتر فوتبال ساحلی کشور با حضور 10 

تیم در حال برگزاری است.

آیین استقبال از قهرمانان 
قایقرانی  آوش خلیج فارس 

برگزار شد 

فارس  بوت دختران آوش خلیج  دراگون  تیم 
پس از افتخار آفرینی در مسابقات کاپ جهانی 
چین ، وارد فرودگاه بندرعباس شد. دختران 
هرمزگانی در این مسابقات به عنوان نماینده 
ایران صاحب 1 مدال طلا،۳ مدال نقره و یک 

مدال برنز شدند.
مراسم استقبال با حضور احمد مرادی نماینده 
مردم  هرمزگان در مجلس شورای اسلامی ، 
مظفر خادمی نسب مدیرکل ورزش و جوانان 
استان هرمزگان ، روزبه زابلی معاون ورزشی 
 ، استان هرمزگان  و جوانان  اداره کل ورزش 
اکبر بستانی رئیس هیات قایقرانی شهرستان 
بندرعباس و هدی عطرفه دبیر هیات قایقرانی 
شهرستان بندرعباس برگزار شد. تیم دراگون 
بوت بانوان آوش خلیج فارس نماینده ایران در 
مدال  جهانی چین صاحب ۵  کاپ  مسابقات 
عنوان  به  که  هرمزگانی  شد.بانوان  رنگارنگ 
کرده  شرکت  رقابت ها  این  در  ایران  نماینده 
به  متر  مسافت ۵00  نفره   8 ماده  در  بودند، 
یافتند.پاروزنان  دست  طلا  رنگ  خوش  مدال 
تیم آوش خلیج فارس در مواد 8 نفره مسافت 
200 متر، 10 نفره مسافت ۵00 متر و 8 نفره 
مسافت 2000 متر صاحب مدال نقره شدند و 
مدال  به  متر  نفره مسافت 200  ماده 10  در 
با  فارس  خلیج  آوش  یافتند.تیم  دست  برنز 
ترکیب مهسا کهنسال، صدف زندآستا، نرجس 
سالاری پور، سمیرا همتی، آیسانا ایلان داغی، 
مینا آفرنچه، زهرا مطهر، ارشین رضانژاد، پریسا 
نادیا تالانک و  محمدزاده، زیبا سماک حرفه، 
و  پاسلار  آرزو  سرمربیگری  با  و  یاسمی  سما 
مربیگری سمیرا همتی در این رقابت ها شرکت 
مربی  عنوان  به  نیز  فتاحی  بود.فاطمه  کرده 
بدنساز و آرش دوستی به عنوان سرپرست، این 

تیم را همراهی کردند.

خبر

تیم فوتسال پالایش نفت بندرعباس عازم اردوی تهران شد

اردوی  پرپایی  برای  بندرعباس  نفت  پالایش  فوتسال  تیم 

شش روزه، دیروز بندرعباس را به مقصد تهران ترک کرد. 
تیم پالایش نفت بندرعباس که به تازگی تغییراتی در ساختار 
اداری و باشگاهی آن صورت گرفته است، با شرایط مناسب و 
حمایت مدیران پالایش نفت بندرعباس خود را آماده حضوری 
قدرتمند در لیگ برتر فوتسال کشور می کند. شاگردان هادی 
بزوال با ترکیبی از بازیکنان جوان و با تجربه بدنبال شگفتی 
سازی در فصل جدید لیگ برتر فوتسال کشور هستند.تیم 
فوتسال پالایش نفت بندرعباس دو دیدار دوستانه با تیم های 
لیگ برتری در تهران انجام خواهد داد.گقتنی است در شرایطی 
که در رقابت های این فصل از لیگ برتر، شرکت پالایش نفت 

بندرعباس به عنوان یکی از سهامداران باشگاه صنایع پشتیبان 
عهده دار امتیاز تیم فوتسال باشگاه شده است، با نامه کمیسیون 
ماده۵ اداره ورزش و جوانان استان هرمزگان، تیم فوتسال این 
باشگاه به اسم پالایش نفت بندرعباس تغییر نام داد. بنا به اعلام 
احسان کامیانی دبیر سازمان لیگ، تیم فوتسال صنایع از این 
پس با نام جدید پالایش نفت بندرعباس در لیگ برتر به میدان 
خواهد رفت و در جدول بازی ها نام جدید آن به طور رسمی 
ثبت می شود. گفتنی است پالایش نفت بندرعباس با تکیه بر 
بازیکنان جوان خود با ترکیبی متشکل از 8۵درصد بازیکنان 

بومی در لیگ برتر کشور به میدان خواهد رفت.

با حضـور دبیر کل فدراسیـون تنیس کشـور برگزار شد

تـجـلـیـل از بـرتـریـن هـای تـنـیـس هـرمـزگـان

با حضور احمد  اختتامیه جشنواره بزرگ تنیس استان 
کل  دبیر  کشاورز  شاهرخ  مجلس،  نماینده  مرادی 
اداره  مدیرکل  ،  مظر مهری خادمی  تنیس  فدراسیون 
ورزش و جوانان،  علی رحمانیان مشاور حقوقی فدراسیون 
، حسین اخلاقی سرپرست  هیات تنیس استان ، حسن 
آرمات رئیس امور شعب بانک ملی  هرمزگان، روزبه زابلی 

معاون اداره کل ورزش و جوانان و جمعی از مسئولین 
وخانوادهای  مربیان   ، پیشکسوتان   ، هیات  روسای  و 
بانک  های  همایش  درسالن  هرمزگان  استان  تنیس 
ملی برگزار شد.حسین اخلاقی سرپرست هیات تنیس 
استان در خصوص  جشنواره بزرگ تنیس استان گفت: 
برگزاری چنین رویداد بزرگ چه در استان و کشور بی 
نظیر بوده  و این دوره از مسابقات با تلاش ها واقدامات 
صورت گرفته مسابقات تنیس در رده بانوان و آقایان و 
گروه سنی نوجوانان استان طی حدود ۵0 روز متوالی در 
شهرستان بندر عباس برگزار شد.   وی بیان داشت: این 
رقابت ها در رده های سنی مختلف با حضور ورزشکاران 
و تیم ها با اعلام آمادگی از سراسر استان انجام شد. آرش 
حسینی سوپر وایزر این دوره از مسابقات در مورد جشنواره 
بزرگ تنیس استان گفت : ورزشکاران شرکت کننده در 
این دوره از مسابقات در رشته های آزاد بانوان، آزاد آقایان، 
زیر 10سال، دبل آقایان با هم به رقابت پرداختند.  وی 

بیان داشت: این دوره از مسابقات در مرحله مقدماتی به 
صورت گروهی و بعد به صورت  حذفی برگزار شد. حسینی 
اظهار داشت : 11۵ ورزشکار در قالب رقابت های انفرادی و 
تیمی برای کسب مقام های برتر و عناوین مختلف در این 
جشنواره بزرگ با هم به رقابت پرداختند که در مسابقات 
آزاد بانوان  که با حضور 1۹ ورزشکار انجام شد مقام اول را  
ریحانه زاهدی کسب کرد. گلشیفته شمس الدین دوم شد 
و  هلیا اعتمادی سوم شد.در مسابقات آزاد آقایان کیارش 
خنیاب نژاد و علیرضا طاهری پور اول و دوم شدند. و عنوان  
سومی مشترک را امیر ابوالحسنی وامیر جلالی به دست 
آوردند. در مسابقات زیر 10سال که با حضور 1۶ ورزشکار 
انجام شد اوستا هاشمیان عنوان نخست را کسب کرد. 
ویهان ولی پور در مکان دوم ایستاد و آرتین پروین جهرمی 
سوم شد.در مسابقات دبل آقایان  که با حضور 1۶ تیم و۳2 
ورزشکار برگزار شد در پایان  بازیکنان تیم شرکت پالایش 

نفت محمد تاجیک و  کیارش خنیاب نژاد  اول شدند. 

سرپرست هیات دوومیدانی 
استان هرمزگان منصوب شد

جوانان  و  ورزش  مدیرکل  پیشنهاد  به 
افشین  سوی  از  حکمی  طی  و  هرمزگان 
دوومیدانی،  فدراسیون  سرپرست  داوری 
هیات  سرپرست  عنوان  به  پزشک  منصور 

دوومیدانی استان هرمزگان منصوب شد .
آمده  حکم  این  متن  در  اساس،  همین  بر 
است،به استناد ماده ۷ آئین نامه هیات های 
کل  مدیر  پیشنهاد  به  ها،بنا  استان  ورزشی 
موجب  به  هرمزگان  استان  جوانان  و  ورزش 
و  دو  هیات  سرپرست  عنوان  به  ابلاغ  این 
برگزاری مجمع  تا  استان هرمزگان  میدانی  

منصوب می شوید.
امید است با اتکال به نیروهای لایزال الهی و 
با هماهنگی اداره کل ورزش و جوانان استان 
و  موفق  محوله  وظایف  انجام  در  هرمزگان 
موید بوده و نسبت به تهیه مقدمات برگزاری 

مجمع آن هیات اقدام لازم به عمل آید.

قرعه کشی لیگ های مختلف از 
۱7 تیرماه آغاز می شود

های  لیگ  کشی  قرعه  بندی  زمان  جدول 
مختلف فوتبال هرمزگان فصل 1۴02 اعلام 
مسابقات  کمیته  رئیس  رضایی  محمد  شد. 
زمان  جدول  گفت:  هرمزگان  فوتبال  هیات 
بندی قرعه کشی لیگ های مختلف فوتبال 

هرمزگان فصل 1۳02 مشخص شده است.
انجام  ریزی که  برنامه  با   : بیان داشت   وی 
مختلف  های  لیگ  کشی  قرعه  ایم  داده 
و  شروع  تیر  هفدهم  از  هرمزگان  فوتبال 

بیست و دوم تیر ماه به پایان خواهد رسید.
فوتبال  هیات  مسابقات  کمیته  رئیس 
لیگ   کشی  قرعه  هفدهم  روز  در  هرمزگان 

دسته سوم استان برگزار خواهد شد.
خواهیم  کشی  قرعه  دو  هجدهم  روز  در   
از آن  ابتدا تیم های جوانان و بعد  داشت و 
خواهند  را  خود  حریفان  نونهالان  های  تیم 

شناخت.
فوتبال  هیات  مسابقات  کمیته  رئیس   
لیگ  کشی  قرعه   : داشت  بیان  هرمزگان 
برگزار  تیرماه  نوزدهم  نوجوانان  و  امید  های 

می شود. 
قرعه  بیستم  روز  در  گفت:  رضایی  محمد 
انجام می شود و در  برتر استان  کشی لیگ 
روز بیست و یکم قرعه کشی لیگ دسته اول 
آخرین  در  و  داد  انجام خواهیم  را  هرمزگان 
زمان بندی قرعه کشی لیگ های هرمزگان 
روز بیست دوم تیرماه قرعه کشی لیگ دسته 
انجام می شود. رئیس کمیته مسابقات  دوم 
قرعه  تمامی  گفت:  هرمزگان  فوتبال  هیات 
هرمزگان  فوتبال  هیات  محل  در  ها  کشی 

برگزار می شود.

خبر

جلسه هماهنگی مسابقات لیگ برتر فوتبال ساحلی برگزارشد

ساحلی  فوتبال  برتر  لیگ  مسابقات  هماهنگی  جلسه 
تیم های حاضر  با حضور سرپرستان  استان  امیدهای 
در این دوره از رقابت ها در هیات فوتبال استان برگزار 
استان  فوتبال  هیات  رییس  رنجبریان«،  شد.» قاسم 

خطاب به سرپرستان تیم ها گفت: سعی کنید با یک تیم 
قوی در این دوره از مسابقات ظاهر شوید، زیرا حضوری 
قوی و با انسجام، هم رقابت ها را زیبا تر می کند  و هم 
بازی ها را لذت بخش خواهدکرد.وی بیان داشت: هدف 
استان  نماینده های  آمادگی  مسابقات  این  برگزاری  از 
است.مهدی جعفری مسئول  رقابت های کشوری  در 
کمیته فوتبال ساحلی استان در ادامه این جلسه بابیان 
ای نکه  شروع مسابقات فوتبال ساحلی امیدهای استان 
پایان هفته نهم لیگ برتر فوتبال ساحلی کشور است 
امیدهای استان فصل  گفت: مسابقات فوتبال ساحلی 
جدید 1۴02 با حضور تیم های شهرداری بندرعباس، 
فولاد هرمزگان و سیریک به صورت مجتمع برگزار می 
شود و احتمال دارد یک یا دو تیم دیگر دراین مسابقات 

نیز  ها  تیم  نمایندگان  جلسه  این  در  کنند.  شرکت 
پیشنهاد هایی در بهتر برگزاری این مسابقات و انجام 
مسابقات در یکی از شهرستان ها را ارائه نمودند.گفتنی 
است طی احکام جداگانه از سوی قاسم رنجبریان رئیس 
هیات فوتبال هرمزگان و با حضور اصغر معماری دبیر 
هیات فوتبال استان ،  محمد زاهدی به عنوان  مسول 
اداری  و غلامرضا تیمورزاده به عنوان  مسوول بایگانی 
کمیته مسابقات هیات فوتبال هرمزگان منصوب شدند.

چندی قبل  با حکم قاسم رنجبریان رئیس هیات فوتبال 
کمیته  مسئول   عنوان  به  رضایی  محمد  هرمزگان 
مسابقات فوتبال هرمزگان منصوب شد و چندی پیش 
هم عبدالرسول ستایش به عنوان مسئول کمیته تعین 

وضعیت بازیکنان  احکام خود را دریافت کرده بود.

برگزاری دوره دانش افزایی داوری در بندرلنگه 

با حضور فریدون نایبی رئیس اداره ورزش و جوانان 
فوتبال  هیات  رئیس  حلافی  عبدالعباس  بندرلنگه، 
شهرستان ، محمود رئیسی رئیس کمیته داوران استان، 
مهرداد  بندرلنگه،  فوتبال  هیات  دبیر  صیادی  علی 
هاشمی پور مسوول چیدمان داوران فوتسال و عضو 
دپارتمان داوری ، عبدالمجید معماری رئیس دپارتمان 

و  مدرس  رسمی فدراسیون فوتبال و محمد احمد 
نژاد رئیس کمیته  داوران بندرلنگه  دوره دانش افزایی 

داوری برگزار شد.
 فریدون نایبی رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان 
بندرلنگه هم گفت: شاهد تلاش داوران شهرستان 
هستم و از زحمات رئیس هیات فوتبال قدردانی می 
کنم  که از زمانی که سکان هیات را به دست گرفته 
ایم. بوده  فوتبالی در شهرستان  اند شاهد موفقیت 
رئیس اداره ورزش و جوانان بندرلنگه ضمن تشکر از 
مدرس کلاس و رئیس کمیته داوران استان از آن ها 
خواست تا در بحث آموزش برای داوران این شهرستان 
دوره های بیشتری برگزار شود و در این راه اداره ورزش 

وجوانان هم هر کاری بتواند انجام خواهد داد.
شهرستان  فوتبال  هیات  رئیس  حلافی  عبدالعباس 
با آخرین  : به منطور آشنایی داوران  بندرلنگه گفت 
قوانین داوری و به منظور قضاوت های بدون حاشیه 

دوره  این   شهرستان  فوتبال  مختلف  مسابقات  در 
و  آموزش  اداره  داوری  در محل سالن  افزایی  دانش 
فوتبال  هیات  رئیس  شد.  برگزار  شهرستان  پرورش 
شهرستان بندرلنگه اظهار داشت: این کلاس با تدریس  
عبدالمجید معماری مدرس رسمی داوری فدراسیون 
فوتبال برگزار شد و این مدرس جوان فدراسیون فوتبال 
آخرین تغییرات قوانین داوری را برای داوران بندرلنگه 
شهرستان  فوتبال  هیات  رئیس  کرد.  تدریس  ای 
بندرلنگه گفت: از رئیس کمیته داوران می خواهم که 
در  داوری درجه سه  دوره کلاس  زودتر یک  هر چه 
شهرستان برگزار شود تا کمبود داور در شهرستان بر 

طرف شود. 
وی از داوران حاضر در این کلاس هم خواست با تلاش 
بیشتر سعی نمایند تا مسابقات شهرستان با کمترین 
حاشیه به پایان برسد و تا جایی که می توانند به گونه 

ای قضاوت کنند که تیم ها کمتر متضرر شوند.
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انسیه خزعلی معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: در این 
سفر دو روزه برنامه های جدیدی برای کارآفرینی بانوان استان خواهیم 
داشت. او هدف از این سفر را شرکت در جشن ازدواج 110 زوج جوان 
بشاگردی عنوان کرد.اهدای بسته لبخند مادری، دیدار با مردم و بازدید 
از مدرسه و خوابگاه دختران روستای گرهون شهرستان بشاگرد از دیگر 
برنامه های سفر معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده به هرمزگان 
بود . وی با اشاره به مشکلات مطرح شده از سوی مردم در برنامه های 
و  راه  مانند  وزارتخانه هایی  به  مربوط  مسائل  از  برخی  افزود:  متعدد، 
شهرسازی و بهداشت درمان و آموزش پزشکی است که این ها را منتقل 
زنان و خانواده  امور  پیگیری خواهیم کرد.معاون رئیس جمهور در  و 
همچنین با اشاره به روز ازدواج، گفت: برنامه ویژه ای برای دهه شصتی ها 
درسال جاری مصوب شده که شامل چهار نوع حمایت از زوج های دهه 
شصتی روستایی می شود.وی تصریح کرد: این حمایت ها شامل تسهیلات 
ویژه ازدواج، تسهیلات ویژه جهیزیه در قالب کالابرگ، تسهیلات ویژه 
اشتغال و بیمه زوجین دهه شصتی روستایی است.خزعلی همچنین با 
اشاره به توانمندی بالای بانوان بشاگردی در زمینه صنایع دستی و سوزن 
دوزی، گفت: برای مهارت افزایی بانوان و برای رساندن محصول تولیدی 

بازار می توان از ظرفیت کار آفرینان و خیران استفاده کرد.معاون  به 
رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با اشاره به جشن ازدواج آسان در 
بشاگرد و مراسم ازدواج آسان، بیان کرد: امیدواریم روز به روز برگزاری 
مراسم های ازدواج آسان در راستای دوری از تجملات و برای خدا زندگی 
با اشاره به  کردن و سبک زندگی سالم در جامعه گسترش یابد.وی 
سفرهای استانی دولت گفت: در دور نخست سفرهای استانی اعتباراتی 
تصویب شد و مبالغی به عنوان پشتیبانی کارآفرینی بانوان اختصاص 
یافت. انسیه خزعلی در روستای خمینی شهر بشاگرد هرمزگان در جمع 
بانوان قرآنی 120 روستای منطقه، با اشاره به حرکت انبیا در تعلیم و 
تربیت بشر و انسان سازی، افزود: شما دختران باید به خود ببالید چرا که 
خداوند متعال ظرفیت انسان سازی را در وجود شما قرار داده است.وی 
با اشاره به مشکل ها و محدودیت های مختلف منطقه بشاگرد و تاکید بر 
وظیفه مسئولان در هموار ساختن مشکلات مردم افزود: در میان تمامی 
این سختی ها طبق آیات الهی "فمن یتوکل علی الله فهو حسبه" نگاه 
خداوند شما را کفایت می کند.خزعلی خطاب به اهالی بشاگرد اضافه 
کرد: اثر تمسک شما مردم غیور را نسبت به این معارف می توان به 
راحتی در منطقه مشاهده کرد.گفتنی است جمعی از اساتید دانشگاه 
امام صادق علیه السلام به صورت جهادی در منطقه بشاگرد برای بانوان 
120 روستای محروم این منطقه دوره های توانمندسازی و آموزش علوم 

قرآنی جهت تربیت اساتید قرآنی در روستاهای تابعه را دنبال می کنند.
بسته های لبخند مادری به نو مادران بشاگرد هدیه شد

در دومین روز سفر معاون رئیس جمهور به شهرستان بشاگرد تعدادی 
بسته لبخند مادری به مادران باردار و شیرده روستای گِرَهوِن در بخش 
گافر و پارامون این شهرستان هدیه شد.این اقدام در راستای تجلیل از 
مقام مادری و ارج نهادن به خدمات و زحمات مادران در تربیت نسل 
و نقش آنان در حراست از خانواده انجام شد. این بسته ها توسط بنیاد 
1۵ خرداد برای خانواده هایی تهیه شده است که به صورت ازدواج آسان 

فاصله ی حدودی ۷2  در  گرَهوِن  بودند.روستای  داده  تشکیل خانواده 
کیلومتری شهر سردشت )مرکز بشاگرد( قرار گرفته و مسیر دسترسی به 

آن خاکی و بسیار ناهموار بوده که گردنه های خطرناکی دارد.
چهار تسهیلات ویژه به زوج های دهه شصتی

معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: ترویج ازدواج آسان 
را از روستاها و دهه شصتی ها آغاز کرده ایم و چهار تسهیلات ویژه به 
زوج های دهه شصتی در سال جاری ارائه می شود. انسیه خزعلی افزود: 
اجرای این امتیازها و حمایت ها با موافقت وزارت خانه ها و دستگاه های 
اجرایی و برخی بانک ها آغاز شده است.وی ادامه داد: می توان در این 
قالب  در  جهیزیه  ویژه  تسهیلات  ازدواج،  ویژه  تسهیلات  به  خصوص 
کالابرگ، تسهیلات ویژه اشتغال و بیمه زوجین دهه شصتی اشاره کرد.
معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده خاطر نشان کرد: با توجه 
به شرایط دهه شصتی ها باید برنامه ویژه ای برای آنان داشته باشیم و 
امیدواریم این تسهیلات به متولدین دهه های دیگر و شهرها گسترش 
یابد.خزعلی همچنین با اشاره به برنامه ازدواج آسان در بشاگرد، گفت: 
گروه های جهادی حرکت های خوبی را در بشاگرد انجام داده اند و مسکن 
موضوع مهمی در ازدواج است که هم کمیت و هم کیفیت آن اهمیت به 
سزایی دارد.وی افزود: کیفیت مسکن به خصوص در شهرها که خانه ها 
به صورت آپارتمانی بوده ممکن است تاثیر گذاری منفی بر زندگی ها 
و نوع و کیفیت نسل داشته باشد.معاون رییس جمهور در امور زنان و 
خانواده ابراز کرد: برنامه دولت گسترش مسکن در سطح و به شکل افقی 
)خانه های ویلایی( است، این برنامه در شهرهایی که چنین امکانی وجود 
دارد اجرا می شود.خزعلی ادامه داد: امیدواریم در این مناطق )هرمزگان( 
که شرایط زمین برای ساخت خانه های ویلایی و گسترش افقی مساعدتر 
بوده، چنین اقدامی با همکاری مسوولان انجام شود.معاون رییس جمهور 
در امور زنان و خانواده همچنین در دیدار با مردم روستای گرَهوِن افزود: 
200 میلیون تومان وام و 200 میلیون تومان کالابرگ تهیه جهیزیه و 

200 میلیون وام اشتغال بخشی از تسهیلاتی است که به دهه شصتی ها 
ارائه می شود.وی ادامه داد: همچنین این افراد زیر پوشش بیمه صندوق 
بیمه اجتماعی روستاییان، کشاورزان و عشایر قرار می گیرند و دولت همه 
سهم آنان را به صندوق بیمه پرداخت می کند.معاون رییس جمهور در 
امور زنان و خانواده اضافه کرد: این تسهیلات برای امسال بوده و با توجه 
به شرایط دهه شصتی ها باید از آنان حمایت ویژه کرد.خزعلی با بیان 
اینکه زنان هرمزگانی در دور نخست سفرهای استانی به طور خاص مورد 
توجه قرار گرفتند، گفت: اقدام های انجام شده در دور نخست را در دور 
دوم سفرهای استانی دولت توسعه خواهیم داد و روستاها را به طور ویژه 
مورد توجه قرار می دهیم.وی با بیان اینکه عمران و آبادانی بشاگرد از 
ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی مورد توجه مسوولان و دولتمردان قرار 
انجام شده  با کارهای  افزود: چهره منطقه در این مدت  داشته است، 
تغییر کرده و کارهای خوبی هم در حال انجام است.معاون رییس جمهور 
در امور زنان و خانواده ادامه داد: اکنون معلمان و سازندگان بشاگرد از 
میان کسانی هستند که در مکتب امام خمینی تربیت شده اند و به آن 
معتقدند و در این میان نباید زنان را دست کم گرفت.خزعلی بیان کرد: 
هنوز بایستی تلاش بسیاری انجام داد تا این منطقه به جایگاه مطلوب 
خود برسد.وی در خصوص مشکل های بخش کافر و پارامون مانند عقرب 
گزیدگی و نبود امکانات برای انتقال بیماران به مراکز درمانی، مشکل 
این  نبود راه مناسب و مشکل مدارس هم گفت:  ازدواج،  دریافت وام 
موارد را برای حل شدن از مسیر دستگاه اجرایی مربوط پیگیری می کنم.
همچنین 110 جهیزیه در مراسمی با حضور معاون رئیس جمهور در 
زندگی  آسان  ازدواج  مراسم  در  که  زوج هایی  به  خانواده  و  زنان  امور 
مشترکشان را آغاز کردند اهدا شد.انسیه خزعلی در سفر 2 روزه خود به 
هرمزگان از کارخانه اشتغالزایی بانوی توانمند مینابی بازدید و در جریان 
مشکلات بانوان کارآفرین این استان قرار گرفت.جهیزیه های اهدا شده 

توسط موسسه خیریه آبشار عاطفه ها و خیران آن تامین شده است.

درسفر دوروزه معاون رئیس جمهور به بشاگرد چه گذشت 

گلایه مردم از کمبود مرغ 
می شود  پیدا  سختی  به  بندرعباس  شهر  در  مرغ  روز ها  این 
از مرغ  و بررسی های میدانی ما هم نشان می دهد که خیلی 
تعداد کمی مرغ دارند که  یا  و  ندارند  یا اصلا مرغ  فروشی ها 
تمام می شود.شهروندان  اولیه صبح  در همان ساعات  آن هم 
می گویند؛ برای خرید مرغ مجبوریم که در ساعات اولیه صبح به 
مرغ فروشی ها مراجعه کنیم و چند ساعت هم در صف بمانیم.

فروشنده های مرغ هم از کاهش سهمیه خود گلایه مند هستند 
و می گویند که مرغ به اندازه کافی در اختیارشان قرار نمی گیرد.

مرغ فروشی ها از کاهش سهمیه خود خبر می دهند و می گویند: 
کاهش سهمیه باعث شده مرغ ها ساعتی پس از توزیع شدن به 
اتمام برسند و افرادیکه ساعت های نزدیک به ظهر و پس از آن 
برای خرید مرغ مراجعه می کنند با یخچال های خالی مواجه 
می شوند.شهروندان هم می گویند برای خرید مرغ مجبوریم در 

ساعت های صبح زود به مرغ فروش ها مراجعه کنیم.
سیروس بشیرزاده مدیر بازرسی و نظارت بر کالای اساسی جهاد 
کشاورزی استان گفت: نیاز بازار استان نزدیک به 100 تن در 

روز و نیاز شهر بندرعباس هم ۵۵ تا ۶0 تن در روز است که به 
همین اندازه نیز بصورت روزانه مرغ توزیع می شود.وی از توزیع 
مرغ منجمد در بندرعباس برای رفع کمبود مرغ خبر دادو افزود: 
از ابتدای سال تاکنون ۳00 تن مرغ منجمد در فروشگاه های 
معتبر در استان توزیع شده است. مدیر بازرسی و نظارت بر کالا 
اساسی جهاد کشاورزی هرمزگان گفت: بازرسان به صورت روزانه 
فاکتور خرید و مبلغ دریافتی از مشتری را بررسی می کنند و در 
صورت مشاهده تخلف با متخلفان برخورد می شود. علی جامعی 
مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان هرمزگان 
نیز در واکنش به گلایه مردم درباره کمبود مرغ گرم در بازار 
بندرعباس گفت: مرغ به اندازه کافی از کشتارگاه ها بارگیری و 
برای توزیع در سطح شهر ارسال می شود و مشکلی در زمینه 
توزیع وجود ندارد، اما با توجه به اینکه قیمت مرغ در استان های 
همجوار بیشتر از هرمزگان است، احتمال قاچاق مرغ وجود دارد 
و شاید دلیل کمبود مرغ در بازار بندرعباس، توزیع خارج از 

شبکه و قاچاق باشد.


